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TIMPUL CAMPANIEI
AGRICOLE I Convorbire cu tovarășul 

Inginer Nlcolae loneacu, 
vicepreședinte al Consiliului Superior 

al Agriculturii

Construcții noi tn orașul Brașov

In curs de extindereUzina „Electroprecizia" din Săcele, specializată în echipamente electrice pentru tractoare, autocamioane și alte genuri de autovehicule, este în curs de extindere. De cîtva timp aici a început construcția unei mari hale de fabricație. Agregatele moderne șl utilajele de înaltă productivitate ale noii unități, realizate în cea mai mare parte în țară, vor asigura o mecanizare complexă a procesului de producție. Planul mai prevede construirea unei sculării și a unui pavilion administrativ care va adăposti serviciile tehnice și de concepție, laboratoarele și diferitele servicii ale uzinei.(Agerpres)

CADRAN
ce ar 
astăzi. 
Amîn- 
opusc.

Sint două situații tip extre
me, mai des intîlnite, care se 
îndepărtează de ceea 
trebui să înțelegem 
prin a fi cumsecade, 
două, deși diametral
au o notă comună : excesul. 
Prima situație e cea a tole
ranței, a toleranței excesive, 
e filozofia lui „nu știu, n-am 
văzut nici pe-acolo n-am tre
cut". Cu alte cuvinte de cc 
să mă leg Ia cap dacă nu mă 
doare. Și. aparent, acest mod 
de a judeca e rațional. Dacă 
cineva aruncă o hîrtie pe 
stradă alături de coșul desti
nat lui, la ce bun să mai pierd

EXCESE
vremea atrăgîndu-1 atenția ? 
Dacă cineva in înghesuiala 
din autobuz evită să cedeze 
locul unei bătrîne, de ce să-I 
interpelez dacă n-are cei 
șapte ani de-acasă ? Dacă ci
neva din atelierul meu nu-și 
face planul, de ce să-l critic 
că-șl pierde vremea ? Doar o 
face pe buzunarul iui. Nu-și 
vede de treabă, cîștigă mai 
puțin. Treaba lui. Dar aces
te raționamente sînt false 
pentru că cel care judecă așa 
se leagă pe neștiute la cap 
deși crede că nu-1 doare. O 
hîrtie aruncată pe stradă lin
gă coșul destinat acesteia

proliferată prin imitație de 
alții îi va întina strada sa, o- 
rașul său. Un altul care evi
tă să cedeze locul unei femei 
în vîrstă preferind propria 
sa comoditate poate fi în o- 
rele lui de program omul de 
la ghișeu indiferent cu tine, 
aflat acum în fața lui ca pe
tiționar. Colegul de muncă 
risipitor cu timpul lui e risi
pitor și cu bunurile sociale 
pe care le producem în colec
tiv și le folosim în colectiv.

V. ARACHELIAN

(Continuare în pag. a V-a)

Calendaristic, lama e pe sftrșite. Anul ar« semne bune, 
de belșug și peste tot în lumea satului, se fac intense 
pregătiri în vederea muncilor agricole de primăvară.

In legătură cu noutățile apărute în baza tehnico-materlală și cu efectul scontat să-l aibă tn apropiata campanie, cu 
măsurile întreprinse de organele agricole în vederea îm
bunătățirii calității muncii și încadrarea în epoca optimă 
a tuturor lucrărilor, ne-arn adresat tovarășului inginer NICOLAE IONESCU — vicepreședinte al Consiliului Superior al Agriculturii.

— Față de anul tre
cut, cum ș-a dezvoltat 
baza tehnică-materială 
a agriculturii ? Cu ce 
tipuri noi de mașini vor 
fi înzestrate unitățile de 
producție ? Ce soiuri, 
vor fi introduse anul a- 
ceata pentru prima dată 
în cultură și în ce zone ?— Calitatea muncii efectuate în această perioadă — care cuprinde și cerința de mare importanță : încadrarea în limitele epocii optime a semănatului fiecărei culturi — este direct influențată de doi factori : baza tehnico-materială șl priceperea celor ce o folosesc. Referindu-mă la primul dintre acești factori pot arăta că, urmărindu-se înfăptuirea hotărîrilor celui de al IX-lea Congres al partidului, a sarcinilor stabilite de Plenara C.C. al P.C.R. industria mașinilor tisfacerea rii. In același timp și-a mărit capacitatea. Ca urmare, lucrările agricole din primăvara acestui an se vor desfășura în condițiile unei dotări superioare cu mașini agricole. Vor lucra cu circa 5.000 de tractoare mai mult decît în aceeași perioadă a anului trecut, numărul semănătorilor de porumb de tipul S.P.C.-6 va crește cu aproape 1 400, iar numărul cartofi patru vea o supra productivității muncii, zării unor consumuri optime de semințe la semănat și va g influența direct creșterea producțiilor medii și reducerea prețului lor de cost.Baza tehnică s-a îmbunătățit în acest an și sub aspectul calității semințelor, al cantităților de îngrășăminte. în a-

din noiembrie 1965, a diversificat gama produse pentru sa- nevoilor agricultu-

mașinilor de plantat va spori ori, ceea influență calității de peste ce va a- pozitivă a- lucrărilor, reali-

COLOCVIU DESPRE
r
0 PINI

1
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1 F CC 1PETENȚĂ
IN 25 DE ANI - 25 DE MII DE ANI

Am văzut cu bucurie, cu acea bucurie 
normală pentru un 
profesor, că ziarul a 
acordat un spațiu 
larg discuțiilor des
pre competență. N-aș 
avea aproape nimic 
de adăugat la păreri
le competente ale a- 
cademicianului Teo- 
dorescu și ale celor
lalți care au luat par
te la această discuție. 
Dar cred că nu e rău

Acad.
Grigore Moisil
să insist și eu asu
pra punctului urmă
tor : nu numai că ni
meni nu se naște 
competent dar ni
meni nu devine com
petent numai din ex
periența lui.

Un om ar trebui tn 
25 de ani să refacă 
experiența făcută de

omenire timp de 25 
de mii de ani. Cel 
puțin.

A face ca un in
divid să parcurgă în 
25 de ani experiența 
omenirii din 25 de mii 
de ani, cel puțin, 
acesta este rolul în
vățării și învăță- 
mintului. Cred că 
trebuie insistat asu-

(Continuare in 
pag. a V-a)

0 JUSTĂ ORIENTARE PROFESIONALĂDupă cum vitejia este manifestarea supremă a curajului, astfel și competența nu este altceva decît încununarea vocației. Cine și-a ales orientarea profesională fără un simț infailibil al vocației poate a- junge, în cazul cel mai muncă
ță,

Șerban 
Cioculescu 

membru corespondent 
al Academiei

prinbun,și stăruin- 
un vrednic

funcționar, ca să zic așa, un om de rutină, sau, cum se spune în teatru o utilitate... De cele mai adeseori însă, greșita alegere a profesiei se soldează au amfirăaiune pen-

tru cel care a făcut a- cel greșit pas în viață, iar pentru societate, fără nici un folos. De aceea cred că adevăratul moment crucial în viața unui tînăr și al unei tinere se irosește dacă nu a fost prilejul unui adîncit examen de conștiință, anume
(Continuare fn 

pag. a V-a)

cest an unitățile agricole vor avea la dispoziție cu aproape 55 la sută mai multe îngrășăminte chimice decît anul trecut. Totodată, pentru zonele răcoroase din regiunile Suceava, Maramureș, Cluj, Bacău, Mureș-Autonomă Maghiară, Brașov, Hunedoara au fost produse cantități suficiente de semințe din hibrizii dubli extratimpuril din grupele 90 și 100, care au o perioadă de vegetație de 95—100 zile, fapt important pențru a- ceste zone. In zona de silvo- stepă s-au dat în producție primele cantități din hibridul simplu 301 — foarte valoros atît din punctul de vedere al producțiilor, cît și al calității. La floarea-soarelui, 1967 aduce în cultură pe suprafețe mai mari soiul „Record" (o realizare a cercetătorilor de la Fundulea) care va înlocui cu rezultate foarte bune actualul soi Wniimk 8931 în zonele secetoase — Dobrogea, Bărăgan etc. Cît privește cultura sfeclei de zahăr, vreau să arăt că semițele din soiurile poli- ploide românești R Poly 1 și R Poly 7 vor fi folosite pe mai bine de 30.000 hectare. La cultura cartofului au fost generalizare soiurile productive pe 80 la sută din suprafața ce se va planta. La legume au fost

Uzinele „Vulcan". Aspect din 
atelierul montaj reductoare

Elevi ai clasei a Xl-a G de 
la Liceul „Mihail Sadovea- 
nu" din Capitală in fața mi
croscopului care-i ajută să 
înțeleagă multiplele aplica

ții ale opticii

Participăm, ca invitați la o 
tntîlnire, care de citva timp 
a devenit tradițională. Lunar — 
în orașul Sebeș, din regiunea 
Hunedoara — din inițiativa 
comitetului orășenesc U.T.C. și 
a comitetului de femei au loc 
întîlniri între familiile de cu- 
rind căsătorite și cele care au 
zeci de ani de conviețuire co
mună.

Să vă facem cunoștință.
Maria și Traian Tokeș. S-au 

căsătorit doar de... trei săpti- 
mini. El este muncitor califi
cat, iar ea funcționară. rAmîn- 
doi frumoși, radiind de feri
cire, un pic timizi.

Ana și Iosif Gainea. Amîn- 
doi funcționari, amîndoi tineri.

Maria și Ion Bulbucan, mun
citori calificați la I.C.S. Că
prioara din Sebeș. Stau foarte 
aproape unul de altul, cu ochii 
atenți urmărind discuțiile și 
ținîndu-se strîns de mină, in 
așa fel incit nimeni să nu-i 
observe.

De cealaltă parte • a mesei 
soții Otilia și Gheorghe Țuica, 
Rozalia și 
Cernucan, 
Hossman, 
Gh. Chișu.

Sînt familii care au sărbăto
rit cițiva ani de existență și al 
căror număr nu mai corespun
de doar cu cifra doi, odată cu 
venirea copiilor lor.

In afară de gazdele noastre 
mai participă și doctorul Eneia 
Maniu, directorul Maternității 
din oraș, și doi oaspeți de sea
mă : familiile Maria și Ion 
Fînttnă și rAna și Victor Ilea.

It. colonel Iulian 
Elena și Horald 

Mariana și doctor

(Continuare in pag. a V-a)

Foto: O. PLECAN (Continuare în pag. a V-a)

LIANA ANGHEE

Rolul pe care cercetarea științifică îl are de îndeplinit în procesul de permanentă îmbunătățire a învățămîntului este atît de mare și atît de clar fiecăruia încît a consuma multe vorbe pentru a-1 sublinia este egal cu a rede- monstra o axiomă. Intr-adevăr, ca în toate domeniile unde trebuie să pătrundă ochiul clarvăzător și să acționeze mintea înțeleaptă a cercetătorului științific, fenomenul școlar constituie un teren de permanent dinamism al ideilor, care solicită fără întrerupere concluzionări riguroase, privind — înainte de toate — laturile esențiale ale procesului de învățămînt și care obligă la adoptarea unor proiecte și măsuri cu o serioasă justificare științifică, ve- reficate și aplicabile în praa- tică. Privite astfel, dimensiunile răspunderilor ce revin Institutului de științe pedagogice, ale tovarășilor care alcătuiesc colectivul său de cercetători, sînt de-a dreptul monumentale, (expresia nu este deloc exagerată !), iar concluzia dacă Institutul își îndeplinește- sau nu misiunea poate fi trasă numai după ce se dă răspuns la întrebarea : benefi
ciază sau nu școala româ
nească actuală de rezultatele 
cercetării pedagogice ?

EUGEN FLORESCU

(Continuare în pag. a Il-a)

> Ș! CONTRĂ

CÎT
BENEFICIAZĂ
ȘCOALA DE

CERCETAREA
PEDAGOGICĂ ?

Concluzia anchetei: Institutul de științe 
pedagogice n-a răspuns nici măcar parțial 
Ia cerințele invățămîntului.



AZI

• Ce preocupări a avut

Mrar. * -
18 ani).

iX

Cit beneficiază

CRONICA LITERARĂa- fi

Răspuns : Poate doar intenții (și acestea particulare).
• în institutele pedagogice 

cadrele didactice de la catedre
le de pedagogie beneficiază de

PRO ȘI CONTRA
(Urmare din pag. I)Discutarea în cadrul rubricii noastre, „Pro și contra", a unei teme de o asemenea serioasă răspundere are o „istorie". Socotim util s-o reproducem pe scurt fiindcă, potrivit părerii noastre, ea este în măsură a descoperi și unele inerții care au făcut ca la întrebarea capitală de care vorbeam să nu se poată da, azi, după o existență de un deceniu și jumătate a Institutului de științe pedagogice, un răspuns întrutotul pozitiv.Reporteri ai secției de învă- țămînt ai „Scînteii tineretului" au înregistrat cu ocazia vizitelor în școli un mare număr de observații și critici pe care cadrele didactice le formulează cu privire la lipsa de soluții științifice și pe care ar trebui să le primească în vederea rezolvării unor probleme teoretice și practice școlare de strictă actualitate. Cîteva dintre aceste sesizări au apărut în paginile ziarului cu intenția, modestă dar utilă, de a reaminti cercetătorilor în domeniul pedagogiei cît de așteptată și necesară este munca lor. Ce s-a întîmplat după aceea 7 La cîteva ore au început să sune telefoanele — au fost sesizate diferite foruri (s-a mers pînă într-atît încît au fost informate și... rudele unor tovarăși care lucrează în redacție!), tuturor exprimîndu-li-se nemulțumirea pentru faptul că (cităm aproape textual) „munca și succesele institutului sînt compromise nejustificat". Adre- sîndu-se conducerii ziarului în numele Institutului de științe pedagogice, unii tovarăși au cerut să se dea posibilitatea 

imediată de a răspunde direct acelor cadre didactice care aveau îndoieli cu privire la eficiența cercetării pedagogice. Dînșii au fixat și un termen (2 zile) cînd redacția avea să fie în posesia punctului de vedere oficial al conducerii institutului. In devălmășia argumentărilor se „citau" (asta se cheamă îmbătare cu apă rece !)... atitudinile politicoase Sie unor tovarăși — de la minister, membri ai unor comisii etc. și din care se concluziona că „institutul stă bine", că „are argumente", eă „va demonstra" etc. ,eta.O asemenea reacție la eri-

tică, un asemenea mod de afirmare a „demnității locale" pune întotdeauna niște semne de întrebare privind însăși seriozitatea muncii. Te întrebi cum se poate să progresezi într-adevăr cînd începi, la cea mai ușoară critică, să „reclami", să sesizezi", să te justifici etc., etc., neadmițînd că poți greși 7 Cu toate acestea redacția noastră, socotind utilă o dezbatere deschisă a problemelor cercetării pedagogice, nu numai că a acceptat, dar a invitat Institutul să-și spună părerea. Iată însă că au trecut de atunci nu două, ci 30 de zile și răspunsul n-a mai venit I între timp s-au

metodici, despre care însă mulți dintre cei cu care am discutat afirmă că sînt numai în parte rezultatul activității cercetătorilor, fiind elaborate îndeosebi de cadrele didactice, iar altele, destule, ne mai fiind actuale.

Răspuns : S-au trecut responsabilitățile dintr-o parte în alta, iar rezultatul.... (vezi, de pildă, stadiul pregătirii cadrelor de pedagogi din ceste școli, care poate revelatoare).

CITITORILOR
Vlad Ion — Vînju Mare 
Corpul vechi al clădirii 

Băncii de Stat a Republi
cii Socialiste România a 
fost construit în anul 
1883, după proiectul ar- 
hitecților Bernard Cossien 
și Galleron. Decorația de 
coloane, pilaștrii și statu
ile subliniază intrările în 
corpul central. Acest mo
nument arhitectonic este 
construit în stilul Renaște
rii franceze.

Duță Constantin — co
muna Prisăceana — Ol
tenia.

Informațiile pe care ni 
le solicitați vi le dă, prin 
intermediul ziarului, chiar 
actorul Ion Dichiseanu. 
li dăm cuvîntul : „Origi
nar sînt din Caracal. La 
început am îndrăgit teh
nica. Pe cînd eram stu
dent la Politehnică m-am 
convins că scena are asu
pra mea efectul unui 
magnet și... 
Institutul de 
București.

De la debut 
cum am jucat 
piese din care

efectul
am absolvit 

teatru din

și pînă a- 
în multe 

r___ __  ___ amintesc :
„O noapte furtunoasă", 
„Antoniu și Cleopatra", 
„Vlaicu Vodă", „Frații 
Karamazov", „Casa cu 
două intrări", „Oedip 
rege". Am apărut pe e- 
cran în filmele „Darclâe", 
„Post restant", „Porto 
Franco", „Titanic Vals", 
,Tudor", „Mofturi 1900", 
„Runda 6“, „Dincolo de 
barieră", „Tunelul". A- 
cum filmez în „Ultima 
amprentă", realizat după 
un scenariu al lui Dimos 
Rendis. Regia aparține lui 
Vladimir Popescu".

Coțofană Constantin — 
str. Reșița nr. 35 Sibiu

Absolvind trei ani în 
cadrul Școlii medii tehni
ce de mecanică din Sibiu 
(în 1954), aveți posibilita
tea să susțineți examene 
de diferență pentru clase
le a IX-a, a X-a și a Xl-a 
și să vă înscrieți în clasa a 
XII-a. Liceele care au 
cursuri fără frecvență, au 
și instrucțiuni cu privire 
la materiile la care trebuie 
să dați diferență.

Vlădeanu loan — 
ceul agricol Bistrița

Absolvenții liceelor 
specialitate se bucură 
aceleași drepturi ca și 
ai liceelor teoretice. Deci, 
după absolvire puteți 
urma cursurile unei facul
tăți.

Li-

de 
de 
cei

• Cum se explică numărul 
atît de mare de „rebuturi" ?

Răspuns : S-au făcut îndeosebi cercetări mărunte, atacîndu-se domenii neesențiale. Institutul, greșit orientat, a mers nu în avans, ci în urma unor măsuri care erau impuse de viață a fi luate în vederea îmbunătățirii învățămîntului. în acest context institutul a tot gîfîit alergînd să ajungă din

fi 
are institutul privind educația 
preșcolară, și mai ales, post- 
școlară (se știe că in cincinal 
vor termina școlile profesio
nale peste 300 000 de tineri a 
căror educație, nici nu poate 
exista bănuială că se încheie 
la

unele forme și metode întîlnite în teren (inițiate de tineri, care n-au o pregătire pedagogică), dar ce au propus cercetătorii ? E cunoscut că, forme educative, utile acum 10-15 ani, nu mai găsesc un ecou la fel de bun în rîndurile elevilor de azi. Cu toate acestea, institutul n-a propus nimic nou, pentru organizația U.T.C., iar în ceea ce privește organizația de pionieri a rămas mult în urmă, dumirindu-se tîrziu, după ce s-au a- doptat de către partid măsurile cunoscute, nereușind să răspundă nic/i acum sarcinilor ce-i revin.
*

Adrian Păunescu

școala
de cercetarea

pedagogică ?
primit numeroase înscrieri la cuvînt din partea altor cadre didactice care sesizau lipsuri de fond în activitatea de cercetare pedagogică și care, normal, au fost publicate.Opinia institutului s-a făcut, totuși, remarcată (într-o anchetă realizată la cererea ziarului „Scînteia" — 18 februarie a.c.) prin cuvîntul unor tovarăși din conducerea colectivului de cercetători citat și care (folosind o expresie delicioasă !) se conving că (atenție !) „S-A CONTURAT O RA- MÎNERE ÎN URMĂ a cercetării pedagogice" și dau sfaturi (bune) cu privire la viitor, pe un ton atît de nevinovat, încît nici n-ai zice că și dumnealor lucrează cu responsabilități în acest domeniu de mai mulți ani.Repetăm, socotim necesar a relata aceste amănunte fiindcă ele ne dau o sugestie despre ceea ce înseamnă a te afunda în mici hățișuri de neclarități izvorîte dintr-o falsă idee despre apărarea demnității instituției în care lucrezi și care nu pot avea ca efect decît lipsa de curaj, moleșala în abordarea problemelor esențiale care-ți stau în față.★Dar ce înseamnă, practic, afirmația, că s-a conturat o rămînere în urmă a cercetării pedagogice ? Ne-am pus cîteva întrebări (pe care și le-ar fi pus oricine) și, fiindcă institutul n-a vrut să răspundă acuzînd cauze obiective, ne permitem să răspundem noi, pe baza celor cunoscute din contactul cu școala și problemele ei.

• Cite lucrări au fost elabo
rate în cei 15 ani de existență 
a Institutului de științe 
gogice ?

Răspuns : Circa
• Cite (și care) dintre

rile realizate în cei 15 ani se 
aplică astăzi în școală, fiind 
utile ?

Răspuns : Se citează, printre puține, unele

urmă școala și n-a fost acel deschizător necesar de drumuri, care este o- bligat a studia bine problemele, ceea ce au ele esențial, și a propune din timp măsurile științifice corespunzătoare.Să apelăm la cîteva exemple concrete.
• Ce au propus de-a lungul 

anilor cercetătorii și ce metode 
se folosesc astăzi pentru a 
educa la elevi dragostea de 
muncă ?

Răspuns : Multe s-au propus, aproape nimic n-a rămas *),
• Este, oare justificat ca, 

după 15 ani de activitate, in
stitutul să ajungă lin 1966 !) la 
concluzia că „sînt utile vizi
tele elevilor în întreprinderi" 
fără a se mal face vreo altă 
specificare de ordin peda
gogic ?

Răspuns : Cadrele didactice au nevoie de o completare : cum să organizeze aceste vizite, fiindcă, uneori, ele duc la rezultate contrare celor scontate.
• Cum se explică faptul că 

de 15 ani (numai de cînd exis
tă institutul) se tot discută des
pre orele de dirigenție și încă 
nu se știe bine in școală cum 
trebuie să fie desfășurate ?

peda-200. 
lucră-

Răspuns: S-au făcut studii mărunte, neconcludente, poate nici n-a fost luată tema în serios, iar cînd au existat opinii diverse s-a ajuns la certuri, unele răbufnind chiar cu ocazia anchetei noastre.
• Ce preocupări a avut in

stitutul pentru elaborarea con
cepției de lucru in școlile pro
fesionale (recrutarea și pregă
tirea cadrelor didactice, a pe
dagogilor, desfășurarea proce
sului instructiv-educativ etc.).

un timp echivalent cu valoa
rea a 40°/« din salariu, care să 
fie consacrat cercetării știin
țifice. A concentrat institutul 
această mare forță în mina sa, 
ce a rezultat ?

Răspuns : Se pare că nici n-a existat o asemenea dorință. Și e păcat. Fiindcă unele rezultate bune în cercetarea pedagogică vin tocmai de la aceste cadre, în multe căutatetimp ce foarte pierderi trebuie tot aici.
atît cit• Sprijină institutul 

trebuie, mai ales printr-o ex
periență practică și teoretică 
verificată multilateral, proce
sul d» educație al elevilor In 
organizațiile U.T.C. și de 
nieri ?

Să mai lungim lista întrebărilor ? Am putea-o face, dar ne reține spațiul. Nu mai repetăm nici problemele sesizate în participările la discuție (lipsa unei istorii a pedagogiei, lipsa unei pedagogii a familiei, studiul introducerii metodelor noi de predare — ne va prinde din urmă dezvoltarea televiziunii fără să fim lămuriți cum putem s-o folosim în școala noastră etc ; ca să nu mai vorbim de întrebarea, deseori pusă în scrisorile primite, care sînt acele cadre deosebit de înzestrate de cercetători pe care institutul i-a descoperit în cei 15 ani de existență a sa (sau Ministerul învățămîntului în ultimul sfert de veac) 7

întreprinderea Țesătura Iași. 
Noua filatură de fire pieptă
nate, dotată cu utilaj modern, 
intrată recent in producție.

SE FILMEAZĂ
★lista completă a ob- critice care se pot activitățiiDar, nu servațiilor face pe marginea Institutului de științe pedagogice este esențială (s-o facă tovarășii judecind lucrurile pe îndelete). Important este să reținem că, aproape inexplicabil, tocmai problemele cele mai arzătoare ale învățămîn- tului au fost neglijate. în cu- vîntul său, unul dintre tovarășii care răspundeau la an- ancheta ziarului „Scînteia" o- pinia pentru explicația că institutul s-a preocupat prea mult de cercetările concrete. Noi sîntem, dimpotrivă, de părere că dacă se pornea de la problemele concrete, dar de bază, aie școlii românești, dacă ar fi existat o orientare spre rezolvarea principială, teoretică și practică a acestora, cercetarea noastră pedagogică nu s-ar fi aflat în situația de care vorbim azi.Avînd o ancoră puternică — realitatea școlară, dorința de a îmbunătăți concret învăță- mîntul — ar fi avut și un catarg teoretic pe măsura acestor nobile scopuri.

LA GALATI

Am fost informați zilele trecute de către Comitetul orășenesc al U.T.C. București că inițiativa tinerilor de 'a „Semănătoarea" a început să fie aplicată și la Uzinele „Automatica" din Capitală. Informarea era egală cu o invitație de a scrie despre extinderea inițiativei. Iată-ne, deci în biroul secretarului comitetului U.T.C., M. Jianu.„Sincer să fiu n-am citit ziarul și prea multe nu știu despre această inițiativă. Am fost anunțat cu cîteva zile în urmă că va veni cineva de la comitetul orășenesc U.T.C. pentru a ne sprijini în organizarea acestei acțiuni și în uzina noastră. Și am făcut-o“.Intr-adevăr, a fost organizată și aici o fotografiere a unei zile de lucru.— Ce concluzii v-a prilejuit fotografierea 7 • noi.— Din fondul tiv de lucru —S. Voicllă — se pierde în medie 5—7 la sută. Dacă un muncitor care folosește eficient cele 480 de minute produce 230 de bucăți din reperul „ax pentru frînă" (de exemplu), un altul care Irosește timpul exact cît am arătat mai sus va produce numai 210 bucăți".— Au fost supuse dezbaterii tinerilor, pentru a-și spune părerea, pentru a-și da seama

Întrebăm
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de ne timp efec- spune ing.

Dezarmanta la acest poet, 
pe care îl văd prea lesne cri
ticii mărunți de stat, e marea 
plăcere de a schimba regis
trele. Nu știu dacă asta se 
poate chema „fuga poetului 
după umbra lui" ori pur și 
simplu o adevărată vocație de 
a deruta. A-l analiza înarmat 
cu idei de la care nu poți 
abdica e in chip fatal perni
cios. Foarte curind de la apa
riția formulei iscusite a unui 
critic, care se complace să 
nu-și desmintă epitetul, lectu
ra poetului s-a produs cu o 
unilateralitate stinjenitoare. 
Fericit de „soluția" convena
bilă — apetența enormă — 
poetul riscă a fi înghițit de ea. 
Sugestia inițială terorizează 
spiritele față de un poet că
ruia a-i semnala placid incon
secvența e chiar a ignora spi
ritul 
tuia, 
Și 
curioasă — și în acest 
particulară — descojire con
centrică, o sleire spectaculoa
să a marilor sunete. Poetul 
și-a găsit substanța chiar in 
viciile lirismului său și, accep- 
tindu-le existența, le scoate pe 
rînd din uz, traversîndu-le in 
văzul lumii, nu fără oarecare 
emfază dar in care zace o pu
țin atinsă coardă comică. Este 
exact ce se întimplă in admi
rabilul poem intitulat „Ai pă
mântului". Viciul de viziune, 
admis pentru plăcerea efecte
lor și nu perțtru obscurul său 
adevăr, face' posibilă rostogo
lirea unui cortegiu discursiv 
de un fals abia sesizabil. 
„Ideea" e banală, din ușoara 
ei alterare se obțin insă efecte 
remarcabile : „Voluptatea de a cultiva floarea-soarelui I, Ce ne e caracteristică, și aceea de a o aștepta / O are și pămîn- tul cu trupurile noastre. / Seamănă în noi floarea-soarelui altfel / Și noi izvorîm cranii rotite după soare, / Cu plete galbene și lungi și plîn- gem". în aceeași manieră ce 
trădează cit de departe este 
acest poet de acuzatul lirism 
spontan, de curgerea fără mă
sură a versului și a strofelor, 
de „îndrăgostirea" pură de 
lumea cuvintelor, de dragul 
simplului lor răsunet, e „In
fernul", o 
mizind 
tocmai 
poetul 
cesta 
sugera, 
în fiecare 
ar fi să 
(operație temerară, altminteri 
încercată adesea) n-am izbuti 
nicidecum să facem un pas 
mai departe de ceea ce „spu
ne" pur și simplu acest singur 
vers 1 Ceea ce încearcă — și 
atît de des izbutește — Adrian 
Păunescu e să producă deri
ziunea puterii magice a cuvin
telor și a noțiunilor prin chiar 
tratarea lor in suite de ima
gini ce sfîrșesc, in existența 
lor autonomă, lamentabil. Iată 
emoția — de o natură impro
prie, dar în improprietatea ei 
comună stînd lirismul — spar
gerii emoției prin zdrențuire 
didactică: „Orice lucru al naturii și orice nu este om, / Orice lucru ce-n eternul morții sale e etern, / Orice tigru orice aur orice ploaie, orice pom / E un sfert de om în ghipsul a trei sferturi de infern". Scandarea rizibilă e 
chiar siguranța efectului ur
mărit. Acumulările ce cloco
tesc în marginea versului citat 
mai înainte au dat în foc 
spulberind tot misterul poeziei. 
Mirajul asocierilor, al acumu-

inconform al aces- 
nu frondă juvenilă 

nici poză mimetică, ci o 
sens

mieii
PRIMI?

lărilor, poetice ori nu, intr-un 
cuvînt despletirea metaforică 
produce nu atmosferă ci des
trămarea acesteia, 
asistă copleșit la 
atmosferei. Poetul 
coborî dintr-o zonă 
sugestii, dar rupînd 
crengile ce 
atmosferă, desfăcîndu-se de 
zona obscură a cețurilor liris
mului selenar, pe care le 
împrăștie amuzat ca pe sim
ple fumuri. Ceea ce surprinde 
și derutează e această tehnică 
a situării inițiale 
profund mister liric, repede 
părăsit, lăsat in urmă. Poetul 
are curajul de a înainta spre 
noi lipsit de apărarea obscură 
a „inefabilului", el nu are 
tipica poziție inițiatică, ci doar 
indică poezia, de fapt posibilitatea ei („Miroase deci a abur greoi, a tot aburul / Tuturor lucrurilor..." ; „începe iarăși tulburele de decembrie, / Prin cerul tîrîtor, fumegă văi..." ; „Cînd toamna-n stele e foc și moarte, / Aici dorm cîinii cu boturi calde..."). Gestul e, de^ 
sigur, incnnformist, dar nu 
nestudiat, adică lipsit de ra
țiune internă, ci dimpotrivă, 
ne pare uneori din cale afară 
de studiat, cu efecte previ
zibile.

Oricum, ceea ce face din 
Adrian Păunescu un poet de 
o remarcabilă noutate e acest 
mod paradoxal de a repudia 
poezia, de a și-o aservi prin 
interzicerea misterului pe ca- 
re-l presupune, de a se izbăvi 
de păcatul ei (e o sustragere 
pericolului din legenda lui 
Midas) arătind-o doar și pără
sind-o, expunind vederii li
bere, poate cu prea puțină 
prudență, mecanismul înghe
țării poeziei intr-o imagine 
nudă (dar. vai. uneori prozai
că '). Imaginea mitică, crea
toare de viziuni gigantești, 
poeziei lui e, desigur, de 

romantism dar falsă, 
lipsit de spontaneitate, 

însă, a fi scutit de

cititorul 
abolirea 
pare a 

deasă de 
în drum 

susțin această 
desfăcîndu-se

intr-un

GALAȚI (de la co
respondentul nostru)

In parcul gălățean 
au fost trase pri
mele cadre dintr-un 
nou film românesc, 
a cărei tematică e 
axată pe explorarea 
universului sufletesc 
al celor mici. Regi
zorul Gh. Nagy iși 
propune în filmul 
„Cine va deschide 
ușa", (după un sce
nariu realizat de Al. 
Andrițoiu și N. Ște- 
fănescu) să atragă 
atenția părinților și 
îndeosebi unor „au
tori" al dezechili
brului familial asu
pra consecințelor 
care se răsfring asu
pra celor mici, co
piii.

Alte amănunte : 
fiindcă e vorba de 
un film despre co
pii, cea mai mare 
parte dintre actori 
stnt copii. Vor mai 
apărea pe ecran, 
cunoscuții actori 
Ștefan Mihăilescu- 
Brăila, Vasilica Tas- 
taman, Draga Oltea
na și alții.

(cu spu-
pio-

Dans de pe Valea Gurghiului

Răspuns: Numîna pe inimă o nem !). S-au publicat cîteva lucrări al căror merit nu este decît acela de consemnat

*) Sîntem nevoit! a rezuma la 
extrem răspunsurile . Dar dacă 
Institutul de Științe pedagogice 
va renunța la obiceiul de a păs
tra o totală tăcere după flecare 
critică și ne va răspunde la fie
care întrebare, pe larg, paginile 
noastre stau la dispoziție.

„didactică" apăsată
- și convingînd! —

pe aerul explicativ — 
avertizind mereu, 
e 
că

a- 
felul să de a 
„Infernul este gata 
lucru", dar dacă 

„traducem" poezia

ț. ir ' V a ££4» 'p - pp
i

plăcut 
Poetul, 
(fără, 
facilitatea versificării, ceea ce 
e cu totul altceva decit spon
taneitatea), parcurge trepte 
dificile realizînd ritmic acea 
sleire spectaculoasă de magma 
inițială a poeziei. El e suve
ranul unor inepuizabile cohor
te de cuvinte din combinarea 
cărora scoate melodii memo
rabile (iar melodiile se aud și 
se ascultă, nu se traduc!). 
Ceea ce poate părea vitalism, 
explozie lingvistică, discurs 
rostogolit cu avertismente in 
cascadă nu reprezintă decit 
formele ieșirii din tiranica 
fascinație a cuvintului, a poe
ziei însăși, o desfacere prin 
uzare. Robit lor, poetul le 
epuizează, fiind arbitrul unei 
concurențe pină la ieșirea din 
uz a cuvintelor. Dar poezia 
sălășluiește in chiar această 
împrejurare particulară.

C. STĂNESCU

FIECARE MINUT FRUCTIFICAT CU VALOARE MAXIMĂ PENTRU PRODUCȚIE"

AUTOMULȚUMIREA PUNE STAVILĂ
IN CALEA INIȚIA TIVEI

valoarea fiecărui minut,deconcluziile acestei fotografieri?— Nu, pentru că am considerat că lucrurile merg bine în secția I — ne răspunde secretarul comitetului U.T.C., M. Jianu.— Ați stabilit măsuiri concrete pentru aplicarea acestei inițiative în uzină 7— Considerînd că fondul de timp este bine utilizat — ne răspunde ing. S. Voicllă, n-am stabilit măsuri speciale pentru aplicarea inițiativei.Cum se vede, comitetul U.T.C, din uzină s-a oprit la jumătatea drumului. Optica, potrivit căreia inițiativa nu a fost extinsă pentru că rezultatele fotografierii sînt mulțumitoare, denunță un stil de muncă formal. Argumente 7 Numărul absențelor nemotivate s-a ridicat la nivelul întreprinderii, 
în anul trecut la 820 zile. In

ianuarie a.c., numai în secția I numărul absențelor nemotivate depășește 160 de ore, în afară de învoirile de la serviciu (50 de ore). Sînt apoi tineri ca P. Gherasim și M. Andronovici care, în prima lună a acestui an, au întîrziat de cite 4—5 ori de la serviciu. Argumente pentru aplicarea inițiativei „Fiecare minut fructificat cu valoare maximă pentru producție" ne sînt oferite de către mulți tineri muncitori fruntași și chiar de către cadrele tehnice din uzină eu care am stat de vorbă.— Nu de puține ori se în- tîmplă să pierdem din timpul de luoru pentru că desenele și schițele sînt întocmite greșit sau au unele cote lipsă. Serviciul constructor șef ar trebui să dea mai multă atenție execuției desenelor pen
tru a le putea citi operativ.

— Sîntem nevoiți să între- rupem operațiile de filitare deoarece filierele și tarozii depășesc toleranțele admise, fapt ce ne împiedică să realizăm produse de bună calitate iar de multe ori nici nu putem lucra cu astfel de scule. Sîntem nevoiți să pierdem timp prețios cu ascuțirea sculelor. Existența unei ascuțitorii centralizate ar avea multiple a- vantaje. Nu s-ar mai pierde timp, s-ar asigura o ascuțire de calitate a sculelor ceea ce ar contribui și la creșterea durabilităților lor în exploatare (ing. S. Voicllă).— Sînt de părere că inițiativa de la „Semănătoarea" trebuie să-și găsească aplicarea neîntlnziat și în uzina noastră. Anul trecut la sfîr- șitul lunii noiembrie am efec
tuat în secția I (atelierul de

strungărie) mai multe observări selective pentru a determina indicele de utilizare a timpului de lucru. Calculele ne-au demonstrat că avem încă multe resurse asupra cărora trebuie să acționăm. Prin 12 observări asupra a 37 de strungari am constatat că indicele de folosire a timpului de lucru este încă susceptibil de îmbunătățire — 92 la sută. Sînt tineri care folosesc doar 70—80 la sută din timpul de lucru. (Alex. Nicoară, șeful serviciului organizarea producției).Procentul de 92 la sută a fost „ridicat" într-o măsură apreciabilă de numărul mare de „ore suplimentare" pe care le-a solicitat anul trecut uzina, și pe care forul tutelar le-a acordat cu „dărnicie".Iată suficien'e argumente care pledează în favoarea

depreluării acestei inițiative către comitetul U.T.C., de către conducerea uzinei. Iată suficiente argumente care impun comitetului U.T.C. elaborarea unui plan de măsuri politico- educative concrete menite să prevină, în fiecare sector, pentru fiecare cauză în parte, irosirea timpului de lucru.Folosirea rațională a timpului de lucru este strîns legată și de nivelul de cunoștințe profesionale pe care le are fiecare tînăr muncitor. Inițiativa de la Uzinele „Semănătoarea" obligă tinerii să-și ridice necontenit nivelul calificării. Deși în uzină sînt create cursuri de ridicare a calificării muncitorilor (pe meserii și categorii de salarizare) frecvența la aceste cursuri nu depășește 50 la sută pentru că tinerii consideră ridicarea calificării lor

profesionale ca ceva voluntar. Dacă vor le frecventează, dacă nu, nu. Nimic mai greșit ! Ridicarea calificării este obligatorie pentru orice muncitor care lucrează într-o uzină modernă, unde are de mînuit mașini și utilaje perfecționate. Dacă organizația U.T.C. n-a pus astfel problema în fața tinerilor, este datoare s-o facă de acum încolo. Și nu oricum, ci printr-o muncă perseverentă de educație, de întărire a răspunderii tinerilor față de sarcinile ce le revin in producție.Să revenim însă la începutul acestui articol. Am primit cu bucurie invitația Comitetului orășenesc al U.T.C. București de a merge să scriem despre preluarea inițiativei și de către tinerii de la „Automatica*4. Numai că între faptele pe care le cunoaște comitetul orășenesc București și cele întîlnite în uzină este un evident contrast. Ne vedem datori, de data aceasta, să invităm noi Comitetul orășenesc al U.T.C. București să dea o mai mare atenție acestei inițiative, să îndrume cu mai multă competență și simț de răspundere organizațiile U.T.C. din Capitală pentru creșterea contribuției lor la mobilizarea tinerilor în îndeplinirea zilnică, exemplară, a sarcinilor de plan. Acesta este în fond criteriul de apreciere a muncii oricărei organizații U.T.C.
P. G. BRATU



A VI-A CONFERINȚĂ A U. A. S. R.
Discuții la rapoartele prezentate Cuvîntul tovarășului PETRU ENACHE

prim secretar al C. C. al U. T. C,

Cuvîntul tovarășei
SICA PLOPEȘANU

(București)în cuvîntul său, vorbitoarea s-a referit pe larg la unele aspecte social-gospodărești, ară- tînd că intensificarea controlului obștesc în cămine și cantine a avut drept urmare rezolvarea favorabilă a sesizărilor studenților.Vorbind apoi despre asistența medicală acordată studenților, tovarășa Sica Plopeșanu a arătat : în activitatea unor cadre medicale din cabinetele de pe lingă institutele de învățămînt superior se manifestă lipsă de răspundere pentru munca ce o desfășoară ; aceștia dau dovadă uneori de comoditate, superficialitate în efectuarea tratamentului acordînd cu destulă ușurință motivări „clien- ților cabinetului" și bruscînd, discutînd urît cu studenții care vin foarte rar. Din acest motiv, mulți studenți preferă să rămî- nă acasă 1-2 zile, primind absențe nemotivate, renunțînd să meargă la cabinet. Mi-aș permite să arăt că unele cadre medicale care lucrează în cabinetele din institute nu sînt competente ; noi, studenții, solicităm Ministerului Sănătății și Prevederilor Sociale, ca în asemenea cazuri să se ia măsurile care se impun. Consider că și asociațiile noastre trebuie
Cuvîntul tovarășului 

C. DINCULESCU 
rectorul Institutului politehnic 

„Gheorghe Gheorghiu-Dej“-Bucureștiîn cuvîntul adresat Conferinței, tovarășul N i c o 1 a e Ceaușescu s-a referit la „necesitatea ridicării calității procesului de instrucție și educație la nivelul marii revoluții științifice contemporane." Aceste cuvinte sînt pentru noi un îndemn de a nu ne mulțumi cu ce am realizat, de a nu ne opri aici.Apreciem cu satisfacție rezultatele bune pe care un număr mare de studenți le obțin la învățătură — în sesiunile trimestriale, la examenele de stat — dovadă certă că schimbul nostru de mîine, ucenicii noștri au calitățile intelectuale care le asigură dreptul la cea mai deplină încredere. Dar, dragi studenți, rezultatele bune nu trebuie deloc să ne liniștească. Este cu totul necorespunzător faptul că, așa cum s-a arătat în Raport, mai există încă studenți care obțin rezultate mediocre și slabe. Acestea sînt rezultatele unui complex de cauze care încep cu o slabă pregătire a unor elevi în școala medie, în liceu, se continuă cu o selecționare mai puțin exigentă la admiterea în învățămîntul superior și culminează cu o insuficientă activitate care situează pe acești studenți în ultimele rînduri ale promoției. Se a- daugă aici faptul că, uneori, cursurile sînt rămase în urmă față de mersul rapid înainte al științei și tehnicii, unele cadre didactice manifestă lipsă de grijă și de exigență în e- laborarea cursurilor. Apreciez ca pozitivă propunerea din raport de a se dezvolta mai larg cursurile la alegere, ceea ce va duce la îmbunătățirea pregătirii studenților și la o mai bună acoperire a domeniului respectiv cu cadre de specialitate. Sînt și cadre didactice, spunea în continuare vorbitorul, care nu lucrează permanent în școală, care fac doar orele de curs, de seminar, laborator, proiect și nu se ocupă în măsură suficientă de munca educativă cu studenții.„în momentul de față — sublinia pe bună dreptate Ra

să acorde o deosebită atenție organizării controlului obștesc în unitățile medicale.în încheiere, vorbitoarea a spus : Nu înțeleg un lucru : de ce să meargă la odihnă studenții care nu se achită nici măcar de principala lor sarcină — învățătura? Nu încurajăm noi oare, prin această practică, neîncadrarea în Regulamentul universitar ? De aceea, aș propune să fie trimiși la odihnă numai studenții care-și fac datoria de student, obținînd cele mai bune rezultate la învățătură, dar și în activitatea obștească. De asemenea, aș recomanda Consiliului U.A.S.R. să studieze problema organizării și a altor forme de odihnă — excursii prin contribuția studenților bunăoară, astfel încît să dăm posibilitatea mai multor tineri să-și petreacă vacanța cît mai plăcut și instructiv. Ar putea fi stimulate colective întregi (grupe sau chiar ani-sec- ție) care au obținut rezultate bune pe linie profesională și obștească, prin trimiterea Jor integrală la odihnă, constituind încă un factor de creștere a răspunderii fiecăruia față de interesele majore ale colectivului, de întărire a opiniei colective studențești.

portul prezentat conferinței — unele seminarii se desfășoară la un nivel scăzut, repetă ceea ce se predă la curs, adesea transformîndu-se în- tr-o simplă verificare a cunoștințelor studenților"... Seminarul își va dovedi eficiența numai atunci cînd va deveni cadrul unei dezbateri științifice, prilejuind schimburi de opinii, clarificarea problemelor ridicate de studenți. Sînt de părere că seminarul trebuie să ofere studenților posibilitatea întîlnirii cu titularii de discipline — conferențiari, profesori, membri corespondenți ai Academiei, a- cademicieni.în pregătirea viitoarelor cadre de specialiști un loc de seamă trebuie să revină muncii în laboratoare, ateliere, uzine, cîmpuri de experiențe, unde se realizează legătura dintre cunoștințele teoretice și practică. Consider că, pe viitor, paralel cu îmbunătățirea activității din laboratoarele și atelierele institutelor, este necesar să se acorde o grijă deosebită pentru îmbunătățirea practicii în producție. Din acest punct de vedere, apreciez ca pozitive propunerile din Raport privind modul de efectuare a practicii în producție, prin asigurarea posibilității ca studenții să lucreze efectiv la locul de practică, întărind astfel rolul in- structiv-educativ al acesteia. Ministerul Invățămîntului, conducerile institutelor trebuie să acționeze mai energic pentru eliminarea lipsurilor existente în desfășurarea practicii. în încheiere, tovarășul Constantin Dinculescu arăta :La eforturile pe care colectivitatea noastră le face pentru studenți, la dragostea cu care societatea îi înconjoară, studenții sînt datori să răspundă într-un singur fel : prin muncă serioasă, de zi cu zi, printr-o pregătire de nivel superior pentru a asigura forțele de muncă de înaltă calificare, corespunzătoare exigențelor mereu sporite ale e- conomiei noastre naționale. 

demonstrații practice și s-au dat indicații teoretice care au convins pe studenți de necesitatea sistematizării logice a materialului. Ca urmare a unor asemenea preocupări, 85% din integraliștii anilor I au obținut note peste 7. Asociația s-a preocupat intens de munca studenților în cercurile de inițiere științifică.Ceea ce ne propunem pentru viitor este să desfășurăm o activitate mai susținută și diferențiată zi de zi, în fiecare an de studii, în vederea consolidării unei atitudini pozitive față de munca profesională. Vom urmări, de aseme-
Cuvîntul

IONEL CONSTANDACHE
(Iași)Printre institutele de învă- țămînt superior care vor pregăti în perioada planului cincinal 1966—1970 un număr de 120 000 de specialiști se numără șl Institutul agronomic din Iași. Ca o componentă de bază a procesului instructiv- educativ de formare a specialistului din agricultură, practica, singurul criteriu de verificare a noțiunilor teoretice, își are un scop bine definit, ea fiind principalul mijloc prin care studentul își confruntă bagajul său de cunoștințe teoretice cu realitatea. în continuare, tovarășul Ionel Constandache a supus atenției Conferinței cîteva deficiențe legate de practica studenților. Dată fiind specializarea și reprofilarea unităților agricole socialiste — a spus vorbitorul — posibilitățile de cunoaștere în amănunt a utilajelor și proceselor tehnologice din toate ramurile de activitate ale a- griculturii sînt încă limitate, în acest scop, cred că ar fi bine să se înființeze centre de practică sau ferme didactice mai mari, special amenajate pentru studenții institutelor agronomice, care să cuprindă un teren vast de cercetare

Cuvîntul
IVONNE HASENFUS

(Timișoara)Sînt fericită că de la tribuna Conferinței am posibilitatea să împărtășesc aspecte ale vieții și muncii studenților bănățeni, învățînd împreună pe băncile acelorași amfiteatre în institutele timișorene, studenții români, germani, maghiari, sîrbi și de alte naționalități își găsesc și în timpul liber preocupări comune, partici- pînd deopotrivă la acțiunile educative recreative pe care le organizăm.Activitatea depusă de către studenți în cadrul procesului de învățămînt pe linia formării lor ca viitori specialiști este completată cu acțiuni organizate care să contribuie la educarea lor în spiritul dragostei față de patrie și partid, la cunoașterea și prețuirea trecutului glorios de luptă al partidului și al poporului nostru, a comorilor culturii românești și universale, ale celor mai valoroase creații, ale științei și artei contemporane. Am acumulat o bună experiență în organizarea de activități în diverse forme — simpozioane, conferințe, vizionări în colectiv a unor spectacole, învățări de cîntece patriotice, întîlniri cu activiști de partid, cu oameni de știință și artă, excursii și vizite la diferite monumente, 
Cuvîntul tovarășului 

POMPILIU MACOVEI
președintele Comitetului de Stat 

pentru Cultură și Artă

nea, formarea unei atitudini critice consecvente față de neglijarea de către unii studenți a îndatoririlor ce le revin pe băncile facultății.Alături de efortul nostru pe această linie, considerăm necesar ca forurile competente să întreprindă măsuri în vederea prelungirii duratei de școlarizare mai ales la unele facultăți, cu dublu profil, din cadrul Institutului pedagogic cum ar fi facultatea de isto- rie-geografie a cărei durată de 3 ani este prea mică pentru pregătirea unui cadru didactic la nivelul cerințelor actuale.
tovarășului

practică dispunînd de o diversitate mare de mașini, utilaje, rase de animale, soiuri de plante etc. Tot legat de activitatea practică, consider necesară asigurarea accesului studenților și pentru cunoașterea combinatelor industriale de creșterea păsărilor, porcilor, a serelor de plante. De asemenea, întrucît s-a constatat că acei colegi ai noștri — tehnicieni proveniți din producție — care muncesc efectiv pe timpul vacanței de vară în unitățile agricole înțeleg și aprofundează mai ușor disciplinele teoretice, ar fi oportun să se studieze posibilitatea ca studenții, care doresc, să fie încadrați în producție în vacanță, iar pentru munca pe care o prestează să fie remunerați. Atunci cînd au fost solicitați, studenții au participat la efectuarea lucrărilor din campania de recoltare, au ajutat efectiv la strîngerea recoltelor agricole ale anului trecut. Ar fi bine ca asociația studenților împreună cu organizațiile U.T.C. și Ministerul învăță- mîntului să studieze posibilitățile prin care, cu ocazia campaniilor agricole, să participe la diferite acțiuni studenții tuturor facultăților.
tovarășei

și locuri istorice din regiune și din țară. De o bună apreciere și o largă participare din partea studenților s-au bucurat expunerile ținute de personalități de seamă din viața culturală și științifică care au vorbit despre: „România socialistă — factor activ în promovarea ideilor de pace în lume", „Știința românească peste hotare" etc. Totodată, aș dori să remarc acțiunile sub formă de discuții la masa rotundă pe tema : „Despre politețe și cum se manifestă ea", ca și expunerile și dezbaterile, printre care amintesc: „Păstrarea avutului obștesc, îndatorire esențială a studentului", „Familia și rolul ei în societate", care s-au bucurat de aprecierea studenților.Cu toate că majoritatea acțiunilor organizate s-au bucurat de o bună apreciere din partea studenților sîntem con- știenți că unele din ele nu au răspuns pe deplin dorințelor și preocupărilor studenților, prea puține activități educative se organizează la nivelul anilor și grupelor de studii. Nu poate fi trecut cu vederea nici faptul că asociațiile noastre nu manifestă suficientă preocupare pentru antrenarea studenților în viața culturală a orașului.

Permiteți-mi să vă transmit dumneavoastră, reprezentanți de frunte ai studențimii române și întregului tineret universitar, salutul entuziast de muncă și de luptă din partea Comitetului Central al Uniunii Tineretului Comunist, al generației tinere din patria noastră, să vă felicit cu prilejul împlinirii unui deceniu de activitate rodnică.Toți cei prezenți la lucrările Conferinței am ascultat cu deosebită atenție și emoție cu- vîntarea tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al C.C. al P.C.R. înaltele aprecieri, încrederea pe care partidul și statul o acordă studențimii, cuvintele pline de căldură și dragoste ce-au fost adresate participanților la Conferință, tineretului universitar, sînt o dovadă grăitoare a dragostei și grijii cu care partidul și statul nostru înconjoară tînăra generație, a importanței deosebite ce o a- cordă formării și pregătirii viitorilor specialiști, chemați să-și aducă un aport crescînd la opera de edificare socialistă a patriei.Aprecierile făcute de conducerea partidului asupra muncii și activității asociațiilor și studenților din facultățile noastre, neajunsurile semnalate, sarcinile de viitor, constituie și pentru Uniunea Tineretului Comunist, pentru organele și organizațiile U.T.C. din institute și facultăți, pentru tinerii comuniști — studenți, partea cea mai înaintată a studențimii noastre o analiză a propriei lor activități, programul activității lor viitoare.Uniunea Tineretului Comunist are în rîndurile studenților puternice organizații U.T.C. în tot ce a înfăptuit pozitiv Asociația studenților, în rezultatele obținute ca și în rămînerile în urmă se oglindește și activitatea Uniunii Tineretului Comunist.Uniunea Tineretului Comunist, organizația de tineret a partidului, organizația revoluționară a tineretului din țara noastră, s-a ocupat, în această perioadă, de îndrumarea și ajutorarea Asociațiilor studenților, pentru ca acestea să-și poată îndeplini sarcinile tot mai importante ce le revin. Pe noi ne bucură din toată inima înfăptuirile asociațiilor studenților; prin rezultatele activității lor noi apreciem și nivelul muncii organelor și organizațiilor U.T.C. din institute și facultăți.Organizațiile U.T.C. din institutele de învățămînt superior, care cuprind în rîndurile lor covîrșitoarea majoritate a tineretului universitar, au desfășurat o bogată activitate politică în rîndurile studenților, pentru a dezvolta la aceștia pasiunea pentru învățătură, pentru studiul individual sistematic și perseverent, pentru a se forma ca viitori specialiști de înaltă competență necesari economiei și culturii noastre socialiste, militanți hotărîți pentru cauza partidului, pentru idealurile socialismului și comunismului.Discuțiile ce au avut loc în plenul conferinței, în comisii, demonstrează dorința studenților de a se pregăti temeinic, de a-și lărgi orizontul de cunoștințe științifice, politice, cul- • turale, de a fi capabili să înțeleagă în mod științific evoluția evenimentelor din lumea contemporană, de a se forma ca intelectuali bine pregătiți în profesiunea pe care au îmbrățișat-o și avînd o bogată cultură generală. Această atmosferă însuflețitoare care a dominat lucrările Conferinței reprezintă o garanție că studențimea patriei noastre, mobilizată de organizația U.T.C., este hotărîtă să muncească cu toată energia și elanul tinereții sale pentru a da viață sarcinilor pe care partidul Ie-a pus în fața învățămîntului superior.Cuvîntul tovarășului Nicolae Ceaușescu la această conferință a studențimii ne-a oferit o viziune clară a

supra muncii noastre de pînă acum, ne-a înarmat cu liniile de perspectivă ale activității noastre viitoare. în aprecierile critice, în lipsurile semnalate în viața universitară, Uniunea Tineretului Comunist vede propriile sale neajunsuri, care reflectă o insuficientă preocupare pentru rezolvarea sarcinilor mari puse de partid în fața studențimii.Aș dori — spunea apoi vorbitorul — să ridic în fața Conferinței doar cîteva dintre problemele referitoare la munca pe care Uniunea Tineretului Comunist și U.A.S.R. sînt chemate să o desfășoare în rîndurile tineretului universitar.Asociațiile studenților își vor putea îndeplini în mai bune condițiuni rolul de organizație revoluționară a studențimii dacă vor reuși să organizeze o bogată activitate educativă cultural-artistică și sportivă.Avînd sprijinul organizațiilor U.T.C., asociațiile studenților vor trebui să-și intensifice eforturile pentru a face cunoscută în rîndurile studenților, prin numeroase și convingătoare acțiuni educative, activitatea vastă a partidului de construire a socialismului, venind astfel în întîmpinarea dorinței studenților de a afla și aprofunda problemele cele mai de seamă ale vieții politice și sociale din patria noastră. în același timp, vorbitorul a subliniat că este de datoria organizațiilor U.T.C din institute și facultăți de a înarma studenții cu o profundă orientare politică de pe poziții marxist-leninis- te, astfel încît ei să-și fundamenteze pregătirea profesională pe concepția despre lume și viață a clasei muncitoare, să împletească cunoștințele de specialitate cu cele privind construcția socialistă și politica științifică a partidului nostru.Prin întreaga noastră activitate în rîndurile tineretului universitar, trebuie să străbată ca un fir roșu educarea studenților în spiritul dragostei de patrie, mîndria pentru glorioasele tradiții ale poporului nostru în veacuri de luptă pentru libertate națională și progres social, sentimentul frăției dintre studenții români și cei aparținînd naționalităților conlocuitoare în munca și idealurile comune închinate înfloririi României socialiste.Pentru organizațiile noastre va trebui să constituie o preocupare permanentă și faptul că în educația unor studenți, în comportarea lor la facultate, pe stradă, în societate, persistă lacune care ne dau serios de gîndit.Din păcate, mai avem cazuri cînd absolvenții noștri nu se prezintă la t locurile de muncă unde sînt repartizați, unii dintre ei își abandonează cu ușurință profesia pentru care s-au pregătit ani îndelungați, iar alții aleargă cu orice preț după munci ușoare, chiar dacă a- cestea nu le oferă satisfacția datoriei împlinite. Iată de ce avem datoria să ne sporim contribuția la educarea moral- cetățenească a tinerilor din facultăți, la cultivarea trăsăturilor pozitive în comportarea studenților în viața universitară și în afara ei, la întărirea opiniei de masă împotriva tuturor abaterilor de la normele conduitei socialiste, la formarea unor intelectuali de înaltă ținută morală, oameni armonios dezvoltați care manifestă o atitudine demnă, civilizată în toate împrejurările vieții.în Conferință s-au făcut unele referiri critice asupra modului în care asociațiile studenților își îndeplinesc importanta lor sarcină de a se ocupa de activitatea studenților în cămine, felul în care exercită controlul obștesc, cum determină ele studenții să respecte ordinea și curățenia, să păstreze cu grijă bunurile obștești ce le-au fost puse la dispoziție.

Munca asociațiilor cu studenții căminiști va trebui considerată ca unul din obiectivele cele mai importante ale activității lor, ținînd seama de faptul că în cămine locuiesc peste 60 la sută din numărul studenților și că aici își petrec ei cea mai mare parte a timpului. în rîndul acestor studenți va trebui statornicită, printr-o muncă educativă susținută, ordinea, disciplina, simțul de răspundere. Să sădim în conștiința fiecărui că- minist grija pentru păstrarea avutului obștesc, să-l familiarizăm cu ideea că de aceste bunuri vor trebui să se folosească și generațiile viitoare de studenți. Consiliul U.A.S.R., Comitetul Executiv vor trebui să stimuleze asociațiile care înțeleg să se ocupe cu răspundere de activitatea studenților în cămine, să. generalizez» experiența lor, să dea imbold unei adevăirate ambiții gospodărești încît fiecare cămin studențesc să tindă a se situa printre căminele model.De asemenea, asociațiile vor trebui să exercite eficient controlul obștesc asupra modului în care conducerile administrative se ocupă de gospodărirea căminelor, de soluționarea sugestiilor și propunerilor judicioase ale studenților, să critice cu îndrăzneală manifestările de tărăgănare din partea administrației în rezolvarea problemelor sociale și gospodărești ale studenților. în acest sens, presa de tineret și, în primul rînd, presa studențească sînt chemate să joace un rol mai activ.îndeplinirea sarcinilor stabilite de conferință, îmbunătățirea muncii politice în rîndurile studenților, depinde, în mare măsură, de perfecționarea stilului de muncă al asociațiilor studenților, de modul în care acestea sînt îndrumate și ajutate de către organele și organizațiile U.T.C.Principala problemă care se ridică la ora actuală în munca cu studenții, așa cum s-a subliniat în conferință, o constituie întărirea activității a- sociațiilor la nivelul facultăților și anilor, veriga principală a muncii de asociație.Dacă vrem să dezvoltăm capacitatea asociațiilor, trebuie să îmbunătățim munca la a- cest nivel, condiție esențială pentru cuprinderea masei studenților la viața obștească. Nu sîntem partizanii unor excesiv de numeroase acțiuni întreprinse de asociații la nivelul anilor. Este însă necesar ca pe baza consultării masei de studenți să se stabilească ce activități va organiza asociația la nivelul anilor, plan care să fie adus la cunoștința studenților în adunările U.T.C., iar apoi birourile U.T.C. să urmărească felul în care comisia asociației se ocupă de înfăptuirea acestuia. Baza acestei activități trebuie să o reprezinte munca individuală cu studenții, cunoașterea preocupărilor, dorințelor și fră- mîntărilor fiecăruia, iar prin activitatea vie ce o desfășurăm să răspundem practic acestor cerințe ale studenților._ Sarcini importante în această direcție revin și organelor U.T.C. Ele au datoria de a sprijini activitatea comisiilor asociațiilor create la nivelul anilor, consiliilor din facultăți, In înfăptuirea sarcinilor stabilite de Conferință. în același timp, organele U.T.C. vor trebui să se preocupe ca în conducerea consiliilor să fie aleși cei mai buni uteciști, strîns legați de masa studenților, cu pasiune și pricepere în organizarea activităților e- ducative, stimați și iubiți de colegii lor. Cu mai bune rezultate vor trebui să se preocupe organizațiile U.T.C. de mobilizarea cadrelor didactice tinere, a uteciștilor din corpul profesoral la activitatea 

asociației pentru a sprijini activitățile profesionale, educative și culturale, organizate cu masa studenților.Vorbitorul s-a referit în continuare la neajunsurile din activitatea consiliilor asociațiilor, slaba legătură a tovarășilor care lucrează în consiliile pe centre universitare și chiar în Consiliul U.A.S.R. cu masa ti- lîerilor din facultăți, slaba lor participare la viața și activitatea asociațiilor, a studenților, prezența lor sporadică în facultăți, cămine, cantine, la activitatea cultural-artistică și manifestările recreative.Concluzii, în acest sens se desprind și pentru comitetele regionale și orășenești U.T.C., care au datoria de a se preocupa cu mai multă atenție de îmbunătățirea muncii de îndrumare și sprijinire a activității asociației studenților, ți- nînd seamă de rolul însemnat pe care această categorie de tineri îl deține în activitatea generală a tineretului nostru.Conferința U.A.S.R. are loc în condițiile avîntului economiei, științei și culturii românești, al muncii avîntate a întregului popor pentru a da viață hotărîrilor Congresului al IX-lea al Partidului, de de- săvîrșire pe un plan superior a oonstrucției socialismului.La aceste mărețe înfăptuiri, o contribuție tot mai importantă o aduc milioanele de tineri din patria noastră.Crescut și educat de partid în spiritul devotamentului nețărmurit față de cauza poporului și a patriei socialiste, mobilizat de Uniunea Tineretului Comunist, tineretul se a- firmă ca o prezență vie în viața politică și obștească a patriei, înscriindu-și numele la loc de cinste în lupta pentru înfăptuirea obiectivelor destinate dezvoltării continue a țării, contribuind activ la obținerea unor noi realizări în opera de edificare a României socialiste.în procesul acestei munci avîntate, se călește un tineret viguros, harnic și talentat, devotat patriei, poporului și partidului, hotărît să-și consacre toate forțele înfloririi țării, viitorului ei luminos.Educat în spiritul ideilor socialiste, tineretul din patri> noastră sprijină cu hotărîre politica externă a partidului și statului nostru, care întruchipează și se identifică cu aspirațiile fundamentale ale întregului nostru popor, slujește cauzei socialismului și păcii, politică a cărei temelie trainică, permanentă, o constituie stricta respectare a principiilor suveranității și independenței naționale, egalității în drepturi, neamestecului în treburile interne și avantajului'reciproc.Congresul al IX-lea al Partidului a pus în fața generației tinere sarcini de înaltă răspundere, deschizînd un vast cîmp de afirmare entuziasmului și priceperii, voinței și puterii sale de muncă. Nu ne îndoim, arăta în continuare vorbitorul, că studențimea patriei, întregul tineret își va îndeplini și în viitor cu cinste sarcinile mari care-i sînt încredințate.în încheiere, tovarășul Petru Enache a spus : Uniunea Tineretului Comunist, reținînd toate învățămintele din lucrările conferinței, îmbunătățindu-șf propria activitate în rîndul tineretului studios, va acorda un sprijin tot mai mare muncii Uniunii Asociațiilor Studenților.în numele C.C. al U.T.C. vă urez dumneavoastră șl, prin dumneavoastră, tuturor studenților, țării succese depline în îndeplinirea înaltelor îndatoriri ce vă revin pentru înfăptuirea măsurilor pe care le va hotărî Conferința a Vl-a a U.A.S.R. în lumina sarcinilor mari, mobilizatoare, puse de partid în fața tineretului universitar.
Cuvîntul tovarășei

ELENA CIOBANU
(Bacău)Exprimăm cu emoție recunoștința celor 800 de studenți băcăoani față de înțeleaptă politică a partidului, datorită căreia în regiunea chimiei și petrochimiei, la capătul sudic al colierului hidrocentralelor de pe Bistrița, a luat ființă Institutul nostru, vlăstar al învățămîntului superior din patria noastră.Pornind de la experiența acumulată în anii precedenți — spunea în continuare vorbitoarea — asociația studenților a urmărit prin activul de la nivelul anilor frecvența la cursuri și seminarii, îndrumarea studiului individual, stimularea interesului pentru lucrările practice etc. Ca urmare a acestor măsuri, procentul de promovați la încheierea anului universitar tre

cut a crescut pînă la 95%. Sesiunea de examene recent încheiată s-a făcut remarcată nu numai prin creșterea procentului de promovare a celor prezentați, ci și prin ridicarea nivelului calitativ al pregătirii, 90% din promovați avînd note între 7 și 10, ceea ce înseamnă o „lovitură" dată mediocrității.Asociația și-a îndreptat a- tenția spre inițierea și familiarizarea cu disciplina universitară a studenților din anul I.Pe lîngă recomandările referitoare Ia tehnica studiului bibliografiei, asociația a organizat cu sprijinul catedrei de pedagogie discuții, convorbiri și simpozioane cu tema „Cum ne pregătim pentru sesiunea 
de examene", unde «-au făcut

Societatea noastră socialistă— sublinia vorbitorul — cere fiecărui specialist pe lîngă o înaltă calificare, și o orientare umanistă cu un orizont cît mai larg, creînd pentru aceasta toate condițiile necesare, prin structura învățămîntului, prin organizarea de activități multiple, pentru lărgirea cîmpu- lui de preocupări al studenților. Și trebuie să spunem că tineretul nostru universitar, în ansamblul său, năzuiește în mod conștient către atingerea unei asemenea formații, a o- mulul deplin realizat. „Un bun chimist, un tehnician, un medic bun — spunea cîndva omul de vastă și aleasă cultură care a fost Tudor Vianu— simt că mai au nevoie să devină ceva : un om, un om întreg, capabil a răspunde, cu toate puterile depuse în el Se natură, la solicitările lumii exterioare. Tineretul înțelege că în formarea acestui om întreg arta poate da o contribuție esențială. în sălile de concert și de expoziție, tinerii se caută de fapt pe el înșiși, idealul lor uman". Instrucția 

universitară nu-și poate asuma însă singură acest rol.Așa cum afirmă tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretar general al C.C. al Partidului Comunist Român, în cuvîntul său la deschiderea Conferinței dv. : „Cerințele tot mai mari puse în fața studențimii pentru îmbogățirea orizontului cultural, precum și necesitatea firească pe care o simt tinerii de a duce o viață spirituală cît mai bogată impune asociațiilor studenților să-și îmbogățească continuu activitatea de organizare plăcută și instructivă a timpului liber al studenților".Aceasta arată importanța a- portului organizațiilor politice, al asociațiilor studenților, al caselor de cultură și al cluburilor studențești, a acțiunilor pe care acestea le întreprind pe o scară din ce în ce mai mare pentru lărgirea orizontului cultural, pentru inițierea artistică și pentru dezvoltarea înclinațiilor spre creație ale studenților.în continuarea cuvîntului său, tovarășul Pompilîu Ma- 
aovei arăta :

Contactul viu direct, fntr» 

valorile culturii și artei și tineretul nostru studios devine însă un proces ale cărei sensuri și dimensiuni se cer larg extinse. Comitetul de Stat pentru Cultură și Artă își însușește observațiile critice cuprinse în raport în legătură cu aceasta, și își asumă cu deplină responsabilitate sarcina de a contribui — prin mijloacele specifice pe care Ie are la dispoziție — la realizarea acelor condiții care să permită o mai largă, mai directă și mai lesnicioasă participare a studenților la viața cultural-artistică a țării.Pentru aceste frumoase țeluri, comitetele de cultură și
Cuvîntul tovarășei
MARIA BRATU

(Pitești)Așa cum s-a arătat în raportul prezentat Conferinței, ne revin sarcini importante, de mare răspundere, în activita
tea profesională, pentru ridi

artă din centrele universitare au datoria să organizeze cu mai multă regularitate și la un nivel calitativ ridicat, manifestări cultural-artistice diverse și bogate, destinate studenților sau cu contribuția lor. în această ordine de idei, stabilirea unei conlucrări mai fructuoase decît pînă acum între casele de cultură ale studenților și alte instituții din sistemul de stat ar avea, după opinia noastră, o importanță deosebită, pentru a se realiza o mai largă și mai însuflețită participare a studențimii la viața cultural-artistică, cu dublu, reciproc folos.

carea nivelului de pregătire a studenților. Asociația studenților din Institutul pedagogia din Pitești a contribuit, alături 
de cadrele didactica, la promo

varea în rîndul studențior a atitudinii înaintate față de muncă, a pasiunii pentru însușirea științei și culturii.Cu sprijinul decanatelor, al conducerii institutului s-au organizat dezbateri profesionale la începutul anului universitar. Pe parcursul semestrului, a- colo unde s-a constatat că studenții lipsesc sau nu răspund la seminarii, ori au rezultate slabe la lucrările de control, s-au organizat discuții operative în grupe, au fost trași la răspundere cei în cauză. O atenție sporită a a- cordat asociația noastră acomodării studenților anului I cu specificul și cerințele muncii și vieții universitare. în fața acestora s-au ținut expuneri legate de metodica studiului universitar, conspectarea materialului bibliografic, de folosirea timpului liber, acțiuni realizate cu sprijinul cadrelor didactice. De asemenea, s-au dezbătut probleme privind cultivarea răspunderii și pasiunii pentru muncă : „Cum ne pregătim pentru meseria 
de profesor", „Rolul profeso

rului ca educator și factor de cultură în lumea satelor", în continuare, vorbitoarea s7a ,refer*t la Preocupările asociației in legătură cu recenta sesiune de examene, a reliefat progresul rezultatelor obținute față de anul precedent, insisting asupra necesității ca asociația din Institutul pedagogic Pitești să acționeze mai eficace pentru combaterea mediocrității în pregătirea profesională, între cauzele care nu au permis o eficiență mai ridicată a activității asociației, vorbitoarea a amintit unele aspecte formale ale sistemului de muncă. Se întocmesc planuri bune, se transmit sarcini de actualitate, se prevăd masuri corespunzătoare, dar realizarea acestora și mai ales eficiența lor nu este urmărită cu cel mai înalt simț de răspundere de către toate cadrele de organizație, în specia] de delegații A. S. de ani și grupe. în acest sens, susțin prevederea cuprinsă în modificările pro-
(Continuate tn pag. a IV-aJ



A VI-A CONFERINȚĂ A U. A. S. R.
(Urmare din pag. a IlI-a)puse a fi aduse la Statutul U.A.S.R., de a se crea la ani comisii ale asociațiilor.în încheiere, vorbitoarea s-a referit la necesitatea ca asociația să se preocupe mai mult de sprijinirea activității cercurilor științifice studen

Cuvîntul tovarășului
ANGHEL ALEXE 

președintele Consiliului General 
al U.C.F.S.în complexul preocupărilor studențești educația fizică și sportul ocupă un Iog important. Acest luGru este firesc, ținînd seama că ele reprezintă elemente compensatoare și de recreare, Ge se recomandă mai ales atunci cînd este vorba de o muncă prin excelență intelectuală — mijloace plăcute de folosire a timpului liber în- trucît întăresc sănătatea și fortifică organismul, cultivă curajul și hotărîrea, dîrzenia, inițiativa și perseverența, calități morale și de voință proprii cetățeanului societății noastre socialiste.Trecînd în revistă unele succese obținute în sportul studențesc de masă și de performanță, vorbitorul arată iCu toate acestea activitatea de educație fizică și sport a studenților nu se ridică încă la nivelul cerințelor, al posibilităților materiale îmbunătățite, al numărului mare de cadre «u înaltă calificare de specialitate existente în învățămîntul superior, precum și al dorinței legitime a studențimii noastre. Aș sublinia, slaba preocupare a majorității cluburilor universitare pentru atragerea maselor largi de studenți în practica sistematică și organizată a exercițiilor fizice și sportului.Sprijinul și atenția acordată de cluburile studențești dezvoltării atletismului, gimnasticii, înotului și altor ramuri sportive, cu mare pondere în programul Jocurilor olimpice și al Universiadelor, este nesatisfăcător. De aceea este necesară o mai rațională repartizare, în viitor, a fondurilor materiale și a preocupărilor cadrelor de specialitate pentru a realiza un echilibru între jocurile sportive și sporturile individuale care, așa <cum se știe, au o mare valoare aplicativă și influențează puternic dezvoltarea fizică a tineretului.Avem convingerea — spunea vorbitorul în continuare — eă din ansamblul măsurilor pe care Conferința Uniunii Asociațiilor Studenților și le propune pentru perioada următoare nu vor lipsi și cele referitoare la îmbunătățirea substanțială a activității de educație fizică și sport. Apreciem, de asemenea, ca necesară asigura

Cuvîntul tovarășei
PĂULIȘ GEORGETA

(Baia Mare)Institutul nostru — institut pedagogic — pregătește profesori pentru școlile din orașele, dar mai ales din satele regiunii noastre să fie capabili nu numai să predea fizică, chimie, matematică sau alte discipline ci să fie în același timp adevărați animatori ai vieții culturale a satelor noastre. De aceea, asociația studenților se preocupă în permanență de cuprinderea unui număr cît mai mare de studenți în activitatea cultural-artistică. Totodată, o mare parte dintre studenți frecventează școala populară de artă din orașul Baia Mare, la diferite secții. Studenții oare manifestă înclinații artistice și le pot dezvolta în cadrul formațiiilor artistice ale institutului.Pe lîngă activitatea formațiilor artistice, asociația noastră organizează și alte acțiuni care vin în întîmpinarea dorinței studenților pentru petrecerea timpului liber. Astfel,
Cuvîntul tovarășului
N1CULAE STOIAN 

redactor șef „Viața studențească"Dorința cea mai puternlGă ce animă pe fiecare dintre ziariștii noștri, cei mai mulți studenți ei înșiși, este ca să păstreze nealterată vibrația anilor de studenție pe care-i trăim, înnobilați și însuflețiți de dragostea și solicitudinea cu care sîntem înconjurați de partidul și poporul nostru, de întreaga societate.Referindu-se la prezența revistei „Viața studențească" în viața universitară vorbitorul arăta : întreținîndîn paginile de anchete interviul și dezbateri în dialog convingător între magistrii și discipoli, evocînd într-o rubrică permanentă intitulată „Animatori universitari" figurile cele mai pilduitoare ale învățămîntului românesc, combătînd prin diferite forme publicistice ori ce sustragere de la îndeplinirea obligațiilor universitare, re

țești, cercuri menite să contribuie la aprofundarea cunoștințelor de profil, la stimularea interesului pentru cele mai actuale probleme din domeniul respectiv, la dezvoltarea deprinderii de a muncii sistematic, independent și de a desfășura o activitate creatoare.

rea unei activități sportive de-a lungul întregului an, începînd cu întrecerile la nivelul grupelor, anilor de studii și facultăților, reactualizînd, în același timp, frumoase și tradiționale întreceri sportive dintre diferitele institute de învățămîut superior.Răspîndirea pe o scară mai largă a sportului în rîndurile studenților va duce în mod nemijlocit și la îmbunătățirea activității de performanță din cluburile universitare. Considerăm justă părerea exprimată în raportul prezentat Conferinței, potrivit căreia principalul cri ceriu de apreciere a întregii activități de performanță îl constituie numărul de studenți selecționați în loturile republicane și olimpice. Cît de motivată este această Gerință ne-o arată procentul extrem de scăzut — doar 15 la sută — al studenților în lotul sportivilor români partisipanți la Jocurile Olimpice de la Tokio.Trebuie îmbunătățit procesul de instruire în secțiile sportive a cluburilor studențești care nu corespunde peste tot cerințelor antrenamentului modern. Volumul insuficient de lucru, rutina și lipsa de interes față de introducerea metodelor noi de antrenament, precum și comoditatea unor antrenori și sportivi explică, în parte, nivelul relativ scăzut al performanțelor sportive studențești.In încheiere, ne exprimăm convingerea că îmbunătățirile organizatorice și materiale a- duse în ultimul timp activității sportive studențești, precum și colaborarea mai strînsă dintre organele Uniunii de Cultură Fizică și Sport, ale Uniunii A- sociațiilor Studenților și ale Ministerului învățămîntului vor determina atragerea unui număr din ce în ce mai mare de studenți în practicarea organizată și sistematică a exercițiilor fizice, a sportului. Nădăjduim, de asemenea, că prin- tr-o muncă perseverentă, cluburile sportive universitare vor deveni, așa cum este și normal, una din principalele forțe ale mișcării noastre de cultură fizică și sport, aducîndu-și astfel o contribuție sporită la ridicarea valorică a sportului românesc, la creșterea continuă a prestigiului său în lume.

am organizat simpozioane, expuneri, întîlniri cu oameni de știință și cultură, seri cul- tural-artistice.Din dezbaterile din cadrul comisiei cultural-artistice, ca și în luările de cuvînt în plenul conferinței noastre — spunea vorbitoarea — am reținut o seamă de activități organizate de alte centre universitare cu mal multă experiență, și vom încerca să le adaptăm la specificul institutului nostru.Considerăm că pentru noi ca și pentru alte institute tinere din centre mici ar fi foarte utilă organizarea de spectacole, schimburi de experiență cu alte centre universitare.Sugerăm, de asemenea, televiziunii de a prezenta mai multe emisiuni dedicate studențimii și, totodată, să invite formațiile artistice studențești valoroase — care sînt foarte multe — să-și dea concursul la programele televiziunii.

vista noastră își aduce aportul în stimularea setei de a ști aît mai mult, în crearea în toate institutele de învățămînt superior a unui climat de emulație creatoare.Totodată, revista noastră, ca purtătoare de 6uvînt a studențimii și a asociațiilor sale, consideră drept o obligație să a- jute instituțiile -de învățămînt în eliminarea unor deficiențe ale procesului instruGtiv-edusa- tiv reieșite din observațiile redactorilor și corespondenților săi.Anii de studenție sînt, totodată, vîrsta formării unor durabile convingeri politice și morale,a unor alese însușiri umane, a marilor virtuți etice, vîrsta la care, ca să folosesc o celebră expresie a lui Camil PetresGu, omul vede idei. Intelectualul inginer, om de știință, filolog, istoric, literarat sau artist,' prin 

însăși profesia sa, este chemat să discearnă adevărul științific în diferite domenii ale activității sale. La formarea acestor concepții științifice solide iși aduc aportul, pe lîngă cursurile de filozofie, economie, estetică, manifestările inițiate de asociațiile studenților. Prin natura muncii lor publicațiile noastre studențești trebuie să răspundă acestei receptivități vii a studenților față de problemele politice și sociale ale țării noastre și ale lumii contemporane.Preocuparea unanimă a studenților pentru o dezvoltare armonioasă a personalității lor, s-a manifestat în același timp și în cadrul unor Gologvii inițiate atît de „Viața studențească" cît și de „Amfiteatru", referitoare la probleme importante și actuale ale teatrului,
Cuvîntul tovarășului

DRAGOMIR HOROMNEA
(Iași)In ansamblul manifestărilor cultural-artistice studențești, un loc important îl ocupă activitatea în cenaclurile literare și cercurile de creație. Focare de efervescență tinerească, cenaclurile sînt leagănul primilor pași în arta scrisului, a debuturilor, și nu în puține cazuri constituie Ghiar punctul de plecare al viitoarelor consacrări. E destul să amintim că numai în cenaclul „Nicolae Labiș" al Universității „Al. I. Cuza" activează 11 poeți și prozatori deja publicați, unii dintre ei avînd și volume în pregătire la diferite edituri. Eu aș dori să arăt însă că în acest domeniu de activitate, atît în privința organizării cenaclurilor cît și în privința modalităților și stilurilor de muncă folosite pentru creșterea și stimularea talentelor literare, există o serie de deficiențe. Numărul neașteptat de mare al cenaclurilor ieșene, funcționînd cu a- ceiași membri, în aceleași zile și, de multe ori, chiar între a- celeași ore, determină apariția

Cuvîntul tovarășului 
AUREL MOGA 

ministrul sănătății și prevederilor 
socialeîn cuvîntarea sa, tovarășul Nicolae Ceaușescu a arătat că 

„școala superioară, corpul pro
fesoral, întreaga studențime, 
ocupă un loc de seamă în an
samblul factorilor de care de
pinde mersul înainte al patri
ei noastre în spre progres și 
civilizație". Datorită îndrumării și sprijinului susținut pe care l-a acordat cu generozitate partidul și statul nostru învățămîntul medical din țara noastră este azi bine organizat și într-o continuă dezvoltare, în el se îmbină armonios tradițiile progresiste ale școlii medicale românești, ilustrate de personalități ca aceea a lui V. Babeș, Ion Cantacuzino, Gh. Marinescu, Iuliu Hațieganu, C. I. Parhon și alții, cu experiența pozitivă dobîndită în alte țări. Conținutul și formele organizatorice sînt adaptate la cerințele ocrotirii sănătății din statul nostru socialist.Experiența ultimilor ani ne-a arătat că majoritatea tinerilor absolvenți ai institutelor de medicină și farmacie onorează profesiunea noastră, în dezvoltarea conștiinței lor profesionale și cetățenești, un rol de seamă a avut și va avea desigur și în viitor și munca depusă de asociațiile studențești. Trebuie să recunoaștem însă Gă există și medici care nu se străduiesc să țină pas cu progresele științei și care păcătuiesc față de cele mai elementare reguli ale deontologiei medicale. Este știut Gă în epoca noastră eunoștințele do- bîndite pe băncile facultății se învechesc, îmbătrînesc, încît este nevoie de o continuă împrospătare a lor. In concepția actuală responsabilitatea profesională și morală a medicului cuprinde și datoria acestuia de a studia, de a învăța mereu și de a cunoaște tot ceea ce privește sănătatea o- mulul și a eoleetivității pe care o are în îngrijirea sa. Numai cine și-a însușit temeinio problemele fundamentale ale medicinei și și-a format în a- celași timp capacitatea de

Cuvîntul tovarășului
VIȘAN ANDRONIE

(Tg. Mureș)Referindu-se la condițiile tot mai bune de studiu create tineretului studios din țara noastră, vorbitorul a spus: Sîntem conștienți că aceste eforturi trebuie răsplătite în- vățînd cu pasiune și perseverență, însușind cele mai noi descoperiri ale științei, legînd tot mai mult cunoștințele teoretice cu necesitățile practice, pentru a deveni buni pedagogi, mediei, artiști și farma

romanului, poeziei și filmului contemporan.Atît „Viața studențească" și îndeosebi „Amfiteatru", prin profilul său specific, au în a- ceastă direcție de întreprins acțiuni publicistice mult mai eficiente ajutînd studenții să se orienteze în complexitatea fenomenului artistic contemporan.Evident, rezervele noastre în acest domeniu sînt practic inepuizabile. Bogăția de talente care își așteaptă o mai judicioasă reflectare în paginile revistei „Amfiteatru", numeroși studenți care ar avea posibilitatea unor frumoase ucenicii pe tărîmul schimburilor de idei în paginile „Vieții studențești", ar justifica punctele de vedere exprimate de asti- viștii organizației noastre studențești, ar justifica mai din plin definirea publicației noastre ca revistă a asoeiațiilor.

unei așa-zise „molime" a voia- jărilor de la cenaclu la «ena- clu, ducînd la o lipsă de continuitate, la inconsecvență, la superficialitate. Aeest fapt constituie indiscutabil o frînă atît în procesul de creație, mai cu seamă în cazul începătorilor, cît și în procesul de învățămînt — dorința de a frecventa cît mai multe cercuri fiind deseori una din cauzele absențelor la cursuri și seminarii. In unele cazuri neajunsurile semnalate în activitatea cenaclurilor își află cauzele în raporturile dintre asociații și scriitorii consacrat i, care sînt văzuți destul de rar în mijlocul nostru.în încheiere vorbitorul a spus : U.A.S.R. ar putea continua și îmbogăți recenta inițiativă a Comitetului Executiv cu privire la publicarea unor albume, pliante, foi volante, în vederea popularizării vieții studenților, a frumoaselor realizări universitare, în activitatea profesională, socială, culturală și sportivă.

discernămînt se poate orienta în noianul de date noi ce apar zi de zi și numai cine și-a însușit încă din timpul studiilor universitare raționamentul și metodele de lucru ale cercetătorului le poate aplica creator.In legătură cu problemele de sănătate și de asistență medicală a studenților aș dori să arăt că Ministerul Sănătății și Prevederilor Sociale, în colaborare cu U.A.S.R. a întocmit un plan de măsuri, dintre care unele au fost puse în aplicare, altele urmează să fie aplicate. In prezent, se face un control sistematic al măsurilor de igienă din cămine și cantine. în această acțiunea sînt antrenate și cadrele didactice. S-a îmbunătățit asistența medicală în policlinici, unde se va introduce în viitorul an universitar examenul medical preventiv. S-a căzut de acord cu Secția de sănătate și prevederi sociale a Sfatului popular al Capitalei asupra măsurilor privind îmbunătățirea asistenței medicale în unele specialități deficitare. Considerăm necesar ca în unitățile medicale studențești să fie întărit controlul obștesc, ținînd seama de faptul că rezultatele activității de ocrotire a sănătății depind în egală măsură de activitatea organelor sanitare, cît și de concursul organizațiilor obștești, al fiecărui cetățean în parte.Străduințele noastre — spunea în încheiere tovarășul Aurel Moga — reprezintă în realitate îndeplinirea sarcinilor ce derivă din politica generală a partidului nostru, care are ca obiectiv principal bunăstarea materială și culturală și sănătatea poporului nostru. în acest sens este cît se poate de firesc ea noi să acordăm o atenție deosebită stării de sănătate a tineretului, pe care-1 dorim cît mai viguros pentru a putea contribui din plin la făurirea vieții noi în patria noastră, la bunăstarea și fericirea poporului 
nostru.

ciști, viitori specialiști cu înaltă calificare.După cum se știe, veacuri de-a rîndul au trăit și muncit, au suferit și luptat împreună cu poporul român pe străvechiul pămînt al României, oamenii muncii maghiari, germani și de alte naționalități, înfrățindu-se în lupta pentru libertate și progres social, pu- nînd împreună umărul la zidirea noii orînduiri în patria 
noastră «liberată. Azi, fiii a

cestor generații, studenți români, maghiari și de alte naționalități învață, se distrează și desfășoară o muncă obștească alături, depun eforturi comune pentru obținerea unor rezultate cît mai bune pentru înflorirea economiei, a științei și culturii patriei noastre socialiste. Consiliul Uniunii A- sociațiilor Studenților, din Gen- trul nostru universitar a avut în vedere organizarea unor acțiuni plăcute și atractive, dînd posibilitate tuturor studenților să dezvolte între ei o frăție în adevăratul sens al cu- vîntului, inițiind în același timp acțiuni variate în sprijinul perfecționării lor în cunoașterea limbii și literaturii 
române. Seara literară despre cele mai frumoase balade 
populare românești, serile li
terare comemorative „George 
Coșbuc", „Gheorghe Șincai" 
au stîrnlt un deosebit interes în rîndul studenților.

Cuvîntul tovarășului 
AUREL GHIBUȚIU 

reprezentantul U. A. S. R, la U. I, S,Parte componentă a tineretului din patria noastră, studențimea, educată de partid în spiritul patriotismului fierbinte, iubește cu înflăcărare patria socialistă pentru înflorirea căreia își dăruiește întreaga capacitate de muncă, energia și talentul său. în același timp, studențimea țării noastre este animată de spiritul solidarității internaționale, al prieteniei cu studențimea altor țări, solidarității cu lupta și preocupările studențimii din toate țările lumii care năzuiesc spre libertate socială și națională, progres și condiții mai bune de studiu și viață.Există astăzi o mișcare studențească progresistă, democratică internațională dare reprezintă o serioasă forță în lupta împotriva imperialismului, a dominării coloniale, pentru libertate și independență națională, pentru progres, pace în lume și o viață mai bună, pentru reforma și democratizarea învățămîntului. Făcînd parte din mișcarea studențească progresistă internațională, U.A.S.R.. consideră că forța acestei mișcări constă în unitatea rîndurilor sale și militează activ pentru întărirea continuă a unității de acțiune a studențimii de pretutindeni.Omenirea trăiește în zilele noastre un profund proces de transformări revoluționare caracterizat prin uriașe prefaceri social-economice, prin schimbarea raportului de forțe pe arena mondială în favoaupa socialismului, democrației și păcii, prin avîntul impetuos al mișcărilor de eliberare socială și națională. Imperialismul nu renunță însă la ideea de a modifica cursul istoriei, atentează la independența și suveranitatea popoarelor, la
SINTEZELE DEZBATERILOR
DIN COMISIILE DE LUCRU

COMISIA PENTRU PROBLE
ME PROFESIONAL-ȘTIINȚI- 
FICE a analizat aportul asociațiilor studenților la formarea de intelectuali capabili să facă față cu succes multiplelor cerințe ale desăvîrșirii construcției socialiste. Cei 29 de delegați care au luat euvîntul, re- reprezentînd majoritatea centrelor universitare și a profi- lelor de învățămînt, au făcut propuneri de îmbunătățire a activității asociațiilor în vederea creșterii contribuției acestora la dezvoltarea în rîndul studenților a dragostei pentru profesie, a interesului pentru cunoașterea aprofundată a problemelor de specialitate în domeniul în care vor lucra după absolvire, pentru însușirea a tot ce este înaintat în știință și cultură. în comisie a fost reliefată experiența unor asociații eare se ocupă în mod sistematic de rezolvarea operativă a problemelor profesionale «e preocupă studenții.Mulți delegați au prezentai propuneri privind perfecționarea activității cercurilor științifice, creșterea numărului temelor eu caracter aplicativ și experimental, stabilirea unei legături mai strînse eu laboratoarele din institute și întreprinderi. De asemenea, a fost susținută ideea includerii studenților eare au obținut rezultate foare bune în colectivele de cercetare ale eadrelor didactice, a valorificării lucrărilor prin publicarea în caiete selective și reviste de specialitate.Numeroși vorbitori s-au referit la măsurile care trebuie luate pentru îmbunătățirea pregătirii practice a studenților. în acest sens a fost relevată necesitatea participării efective în producție a studenților în timpul practicii, stabilirii corespunzătoare a locurilor de 
practică în întreprinderi, creș

Prin întîlnirile organizate cu activiști de partid și de stat, cu oameni de știință și cultură, studenții și-au îmbogățit cunoștințele cu privire la tradițiile progresiste și revoluționare ale clasei muncitoare conduse de partid, despre contribuția științei și culturii românești la îmbogățirea tezaurului culturii mondiale, despre realizările și perspectivele de dezvoltare ale patriei noastre, despre prestigiul României pe plan internațional.încheind, asigurăm Conferința că ne vom pregăti., temeinic pentru activitatea creatoare care ne așteaptă pe întreg cuprinsul patriei: că vom sluji cu abnegație și devotament poporul nostru, cauza Partidului Comunist Român, dedicînd cunoștințele și elanul nostru, întreaga noastră capacitate de muncă scumpei noastre patrii — Republica Socialistă România.

dreptul fiecărui popor de a-și hotărî soarta de sine stătător, fără amestec din afară, recurge la oprimare colonială și intervenții armate, deschise, pune în pericol pacea lumii. Alături de întregul popor român, studențimea țării noastre condamnă cu? fermitate agresiunea Statelor Unite ale Americii împotriva poporului vietnamez, bombardarea teritoriului Republicii Democrate Vietnam — stat suveran și independent.Cerem să înceteze imediat, definitiv și necondiționat bombardamentele aviației S.U.A. împotriva R.D. Vietnam, să fie retrase neîntîrziat trupele a- mericane din Vietnamul de sud iar poporul vietnamez să fie lăsat să-și rezolve singur, fără amestec din afară, problemele vieții sale interne.Studențimea română sprijină din toată inima politica externă a partidului și statului nostru fiind pe deplin conștientă de faptul că această politică reflectă interesele și aspirațiile fundamentale ale întregului popor român, servește cauzei păcii și colaborării internaționale. Sîntem conștienți că stabilirea și dezvoltarea unor relații noi între state, în Europa și în întreaga lume, de încredere, stimă și respect mutual se poate realiza numai prin punerea la baza acestor relații a principiilor suveranității și independenței naționale, egalității în drepturi, neamestecului în treburile interne și avantajului reciproc.Tineretul universitar urmărește cu satisfacție și-și exprimă adeziunea sa totală față de acțiunile întreprinse de statul nostru pe arena internațională în scopul destinderii atmosferei politice în Europa și în întreaga lume. Studenți

terii preocupării și răspunderii cadrelor tehnice din unitățile economice față de munca studenților.In cadrul eomisiei au fost prezentate unele sugestii și propuneri privind îmbunătățirea organizării și conținutului procesului de învățămînt, îmbogățirea mijloacelor de studiu și documentare care urmează a fi prezentate Ministerului învățămîntului și conducerilor instituțiilor de învățămînt superior.în COMISIA PENTRU PRO
BLEME CULTURAL-ARTIS
TICE, intervențiile celor 21 de delegați și invitați — reprezentanți ai majorității centrelor universitare — au subliniat rolul asociațiilor studenților în procesul complex al educației viitorilor intelectuali, contribuția pe sare acestea sînt chemate să o aducă la formarea conștiinței socialiste și la dezvoltarea armonioasă a personalității tinerilor. în comisie s-a relevat semnificația educativă a participării studenților la munGa patriotică, su- gerîndu-se folosirea unor forme diferențiate în funcție de specificul facultăților.Au fost făcute propuneri interesante eu privire la formele și mijloacele care să asigure participarea unui număr cît mai mare de studenți în acțiunile cultural-artistice.Discuțiile au relevat mijloacele variate de care dispun casele de cultură și cluburile studențești pentru Grearea u- nor posibilități multiple de lărgire a orizontului de Gultu- ră al studenților și de recrea
re într-un cadru plăcut, tine- resG. S-a subliniat, de asemenea, necesitatea îmbunătățirii regulamentului de funcționa
re a caselor de cultură și cluburilor, precizării mai clare a 
rolului asociațiilor studenților, 

mea din patria noastră a salutat adoptarea de către O.N.U., din inițiativa României, a Declarației privind promovarea în rîndurile tineretului a idealurilor de pace, respect reciproc și înțelegere între po- poa»e.In perioada dintre Conferința a V-a și Conferința a Vl-a a U.A.S.R., Uniunea noastră a depus o bogată activitate internațională, întreținînd legături cu organizații studențești din peste 80 de țări ale lumii, a participat la numeroase conferințe, congrese, seminarii internaționale, inițiind ea însăși unele acțiuni studențești internaționale, U.A.S.R. dezvoltă relații de cooperare frățești cu organizațiile din toate țările socialiste contribuind astfel la întărirea unității tineretului universitar din țările sistemului mondial socialist. In același timp, U.A.S.R. întreține relații de prietenie și colaborare cu organizații din alte țări pe platforma unor preocupări și năzuințe comune.U.A.S.R. a acționat atît în relațiile cu organizațiile naționale cît șl în cadrul U.I.S. pe baza egalității depline, a încrederii și respectului reciproc, a militat cu consecvență, într-un spirit constructiv, pentru întărirea continuă a u- nității de acțiune a tineretului, pe baza aspirațiilor sale comune. U.A.S.R. consideră, și cu ocazia diferitelor întîlniri internaționale, că unitatea și cooperarea în mișcarea inter-’
Cuvîntul tovarășei

CSUTAK M. ECATERINA
(Cluj)In institutul de medicină și farmacie din Cluj învățăm împreună studenți români, maghiari, germani și de alte naționalități. Ne pregătim a- lâturi zi de zi, îndrumați cu dragoste și exigență de dascălii noștri, pentru a putea îndeplini mîine cu cinste sarcinile care ne revin la locurile de muncă. Profesiunea de medic cere din partea noastră mari eforturi, dăruire și pasiune și de aceea ne dăm seama că a ne pregăti temeinic este pentru noi o sarcină de onoare. „Tu ești prietenul meu, dacă ești medic"... spunea un reputat specialist, dar pentru a deveni prietenul oamenilor suferinzi trebuie ca fiecare medic să aibă o înaltă pregătire profesională.Oare studenții institutului nostru muncesc suficient pentru a deveni adevărații medici de mîine ? Pentru a răspunde a-și vrea să arăt că în semestrul I al acestui an universitar din toți studenții institutului nostru au promovat integral examenele, în condițiile unei exigențe sporite, un procent de 80,23 la sută, număr crescut față de anii precedenți. Totuși, numărul de 116 studenți neprezentați la examene arată că asociația nu a făcut totul pentru educarea studenților în spiritul răspunderii față de pregătirea lor profesională. Pe lîngă aceas

întăririi colaborării dintre conducerile caselor de cultură și instituțiile de artă din o- rașele respective. In ce privește activitatea formațiilor artistice studențești, s-a remarcat utilitatea prezentării unui număr sporit de spectacole, a antrenării în mai mare măsură a studenților din institutele de artă la viața culturală, obștească universitară, prin organizarea de expoziții, spectacole, concerte etG., urmate de dezbateri.Vorbitorii din COMISIA 
PENTRU PROBLEME DE 
SPORT ȘI TURISM au relevat importanța culturii fizice și sportului pentru tineretul universitar, au făcut su-. gestii și propuneri în legătură cu îmbunătățirea continuă a mișcării sportive și turistice în rîndurile studenților.Dezbaterile din comisie au subliniat necesitatea Ga asociațiile să acorde o atenție sporită organizării activității sportive de masă, încît aceasta să Guprindă marea majoritate a studenților, să se Greeze sportului universitar o largă bază de masă, din care să fie selecționate elementele de valoare în reprezentativele de performanță ale instituțiilor de învățămînt superior. In legătură gu aceasta s-a propus folosirea mai rațională a bazei materiale existente, amenajarea de către studenți, prin muncă patriotică, a unor baze sportive simple. Asociațiile ar trebui să contribuie în mai mare măsură la atragerea studenților la orele facultative de educație fizică, la activizarea secțiilor sportive de performanță, să desfășoare o bogată muncă de educație e- xigentă în rîndurile sportivilor fruntași.Numeroși vorbitori au evidențiat necesitatea ca asocia

națională studențească trebuie concepute și realizate pe baza unei platforme largi care să cuprindă idei și obiective comune, acceptabile pentru toate organizațiile de diferite concepții politice, filozofice și religioase, indiferent de afilierea lor internațională, cum ar fi problemele specifice de viață și studiu, lupta împotriva imperialismului și colonialismului, pentru libertate și independență națională, pentru pace și progres social.Pornind de la înțelegerea rolului și caracterului U.I.S. de a avea menirea să coordoneze acțiunile mari, pe bază de obiective comune, ale unor organizații naționale autonome, independente și egale în drepturi, în spiritul unui profund democratism, al încrederii, stimei și respectului reciproc între toate organizațiile membre, U.A.S.R. militează pentru sporirea aportului U.I.S. la lupta pentru rezolvarea problemelor specifice de viață și studiu ale tineretului universitar în strînsă legătură gu lupta dusă de popoare pentru libertate, pace, progres și o viață mai bună.Punînd la baza activității sale internaționale politica externă a partidului și statului nostru, U.A.S.R. va milita pentru lărgirea cooperării în mișcarea studențească internațională în vederea întăririi unității de luptă a studențimii de pretutindeni pentru libertate, pace, progres și o viață mai bună.

ta, trebuie să amintim, ca o deficiență principală, faptul că nu a existat o preocupare suficientă a studenților pentru continua lor pregătire, pentru consultarea bibliografiei de specialitate. Deși mai sînt studenți care absentează de la stagii și cursuri, care nu participă activ Ia orele de lucrări practice și seminarii, asociațiai4ț nu s-a preocupat permanent de combaterea cu hotărîre a acestor fenomene, de crearea unei opinii ferme, Intransigente față de asemenea manifestări. Este necesar ca asociațiile studenților din institutul nostru să se ocupe mai mult de activitatea profesională, folosind forme și metode specifice de muncă pentru a dezvolta dragostea față de profesiunea aleasă.Unul din marii noștri înaintași spunea : „Omul de știință poate privi viitorul cu multă speranță și cu o credință nezdruncinată, căci viitorul este al științei șl în calitatea noastră de medici avem dreptul de a spera că medicina, inspi- rîndu-se continuu din descoperirile făcute în domeniul celorlalte științe, va putea ușura • marile mizerii care bîntuie . • umanitatea și care se numesc „boală, bătrînețe, moarte". Aceste cuvinte ale savantului Gheorghe Marinescu se cer traduse în viață prin eforturi sporite în pregătirea viitorilor medici.

țiile să inițieze mai multe drumeții, concursuri de orientare turistică, excursii de 1—2 zile la sfîrșit de săptămînă, deplasări în regiunea respectivă.Delegații participanți la discuții în COMISIA PENTRU 
PROBLEME SOCIAL-GOS- 
PODAREȘTI s-au referit pe larg la o seamă de inițiative valoroase ale asociațiilor și în special la întărirea controlului obștesc asupra activității căminelor și cantinelor studențești. A fost subliniat rolul educării studenților în spiritul grijii deosebite față de avutul obștesc. Ei au făcut numeroase propuneri privind creșterea aportului asociațiilor la rezolvarea problemelor legate de asigurarea condițiilor de muncă și viață ale tineretului universitar. în același timp, au sugerat Ministerului învățămîntului, Ministerului Sănătății și Prevederilor Sociale și altor organe să se preocupe mai temeinic de buna gospodărire a căminelor, cantinelor și unităților medico-sanitare studențești.Apreciindu-se utilitatea concursului între cămine s-a subliniat necesitatea îmbunătățirii regulamentului acestuia, în sensul asigurării unor criterii obiective de apreciere în stabilirea rezultatelor întrecerii. Participanții la discuții au a- rătat că actualele criterii de alegere a comitetelor de cămin trebuie să fie îmbunătățite ; comitetele să fie alese în adunări sau în conferințe ale locatarilor respectivi, din rîndul celor care dovedesc pasiune și pricepere în munca gospodărească și se bucură de prestigiu. Cu privire la asistența medico-sanitară s-a făcut propunerea ca personalul de specialitate să manifeste mai multă solicitudine față de studenți.
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Despre acești oameni minunați 
vreau să vă vorbesc.
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Brutalul de pe „31 Gl. 371 Ș'-

DACII — cinemascop — 
rulează la Patria (orele 9; 
11,30; 14; 16,30; 19; 21,15), Lu
ceafărul (orele 9; 11,15; 13,30; 
16 15; 18,45; 21), București (o- 
rele 9; 11,15; 13,30; 16,15;
18,45; 21).

Vă întrebați, desigur, ce reprezintă cifrele și inițialele de mai sus. Ați și ghicit ? Exact I Este vorba de un autobuz din parcul de transport în comun aparținind întreprinderii de transport orășenesc Galați.De ce vă prezentăm, totuși, un autobuz care nu mai constituie cîtuși de puțin o noutate ? Răspunsul este simplu ! A fost încredințat șoferului Vasile Rusu. II cunoașteți și dv. ? Ne surprinde pentru că deși a devenit o adevărată „celebritate", conducerea întreprinderii nu-i cunoaște încă „meritele".Celebritatea lui nu se bucură însă de elogiile gălățenilor și asta fiindcă, zilnic copiii, bă- trînii și mai ales femeile au neplăcuta ocazie de a auzi adresîndu-li-se cele mai nesărate înjurături. Devin automat patrupede din toate speciile.Graficul de circulație îl respectă numai cînd are chef. Dis-

pecerii de la capul traseelor 10, 13 etc. nu îndrăznesc să facă notările reglementare sosiri- plecări pentru că dacă le-ar face nu se mai spală cu toată apa Dunării.Cu toate acestea, ulciorul șoferului Rusu...în dimineața zilei de 16 februarie a întrecut orice limită a bunei cuviințe și a îndatoririlor ce-i revin la volan. Nu i-au plăcut ochii cetățeanului Ion Popescu și în consecință l-a aruncat pur și simplu din autobuz, între stații, amenințîn- du-1 că altă dată o va păți și mai rău.Este neapărat necesar (de fapt, era mai de mult), ca I.T.O. Galați să facă cuvenita cunoștință cu acest exemplar din schema întreprinderii (nu-i singurul) și să-l ajute cît poate mai bine să țină drumul drept să nu mai dea în hîr- toape.
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Valorosul nostru 
Panțuru-Neagoie, 
din manșele victorioase pe 
pîrtia de bob de la Sinaia.

Foto: PAUL F1L1P

Maria și Ion Fîntînă s-au 
căsătorit acum mai bine de 
trei decenii: „Erau vremuri 
grele. Norii plumburii ai răz
boiului se ridicaseră peste 
țară, peste lume 
tește Ion. Eram săraci, dar 
ne iubeam și 
credere în noi, 
noastră de muncă, 
După nou luni, ca-n poveste, 
s-a născut Maria și apoi a ve
nit, așa cum se cuvenea... Ion. 
După aceștia soția mi-a năs
cut 7 feciori: Nicu, Petrică, Si- 
mion, Gheorghe, Cornel, Ro
mulus și Mircea. Și acum zece 
ani s-a născut și... prîslea fa
miliei : Cornelia.

Zece copii. Mîndria noastră. 
Averea noastră. Marea noastră 
fericire. Și cum să nu fim 
mîndri — adaugă și soția — 
dacă totdeauna copiii noștri 
ne-au adus numai bucurie.

Maria căsătorită în Sebeș 
are deja trei copii, Ion, mun
citor fruntaș la I.F., nu s-a lă
sat nici el mai prejos, are și 
el 2 băieți și o fată. Nicolae 
e șofer la I.M.T.F., Petru, ospă
tar, iar Simion, sticlar. Toți 
trei însurați și toți trei ne-au 
dăruit bucuria unui nepot. 
Gheorghe și Cornel sînt mun
citori la „Căprioara" în Sebeș, 
iar ultimii trei sînt încă elevi.

poves-

aveam în- 
în puterea 

in viitor.

în cadrul unei festivități, care a avut loc miercuri la amiază ambasadorul Franței la București, Jean Louis Pons, a oferit Bibliotecii Centrale Universitare cele aproape 1900 volume prezentate în cadrul expoziției „Cartea științifică și tehnică franceză", deschisă recent în Capitală.Donația de cărți, care urmează să fie repartizată universităților și institutelor politehnice din București, Cluj, Iași, cuprinde lucrări în domeniul energiei nucleare, matematicii, fizicii, chimiei, agriculturii, entomologiei, tratate de zoologie, biologie, biochimie, precum și „Grand Larousse Enciclope- dique".

SPECTACOLE - ȘCOALACLUJ (de la corespondentul nostru)La Teatrul de stat din Turda s-au inițiat spectacole-curs, pentru instructorii formațiilor artistice de amatori și pentru alți activiști culturali din comune și întreprinderi.Pînă acum au avut loc două spectacole, unul cu piesa „Cain și Abel“ de Gh. Vlad, „Rîs din toată inima“, spectacol de estradă.în urma spectacolelor loc discuții despre probleme de actorie și regie. Instructorii culturali din orașul și raionul Turda vor participa cu regularitate la fiecare premieră a teatrului, care va fi urmată de discuții cu realizatorii spectacolelor.

„REGIUNEA SUCEAVA 
ORIZONT 1967"

*

altul unau

SUCEVA (de la corespondentul nostru)De curînd la Suceava a fost publicată broșura „Regiunea Suceava, orizont 1967“, în care se realizează o succintă trecere în revistă a realizărilor oamenilor muncii din țara de sus, prezentînd succesele acestora înregistrate în industria și agricultura regiunii.Destinată muncii politice din actuala campanie electorală, broșura „Regiunea Suceava, orizont 1967“ constituie, totodată, un documentar util pentru masele de cetățeni și pentru cei interesați în cunoașterea profundelor transformări înregistrate în această regiune a țării.

• La Frackfurt pe Main s-a disputat dintre tracht (R. F. rencvaros pesta, contînd pentru optimile de finală ale „Cupei orașelor tîrguri“ la fotbal. Gazdele au terminat învingătoare cu scorul de4—1 (2—1).

meciul tur echipele Ein- Franckfurt G.) și Fe- Buda-
• La Novosibirsk au început întrecerile campionatului mondial de motoci- clism pe gheață la care participă sportivi din Austria, An-

20,00 i20,20 i

(Urmare din pag. I)

JOI 23 FEBRUARIE 196718,00 : Pentru Gei miai. Filmul : Cine-i de vină ? j 18,20 i Studioul pionierilor; 18,501Publicitate ; 18,58 : Ora exaGtă | 19,00 : Telejurnalul de seară ; 19,20 : Buletinul meteorologia ) 19,23 : „Mult e dulce și frumoasă" — emisiune de limbă română contemporană j 19,35 i Călătorii geografice; Enigmele peșterilor; Studioul muzical; 21,00 : Filmul artistia : „Femeia necunoscută" ; 23,05 : Telejurnalul de noapte ; 23,15 : înehiderea emisiunii.

Dacă un membru al colecti
vității noastre muncește mai 
pu(in. producem mai puțin și 
ciștigăm real mai puțin.

La cealaltă extremă e into
leranța excesivă. Un aseme
nea caz il aflăm dintr-o scri
soare a unui tînăr din Arad. 
Trei consăteni s-au reîntîlnit 
la o școală profesională. Șl 
cum se întîmplă în asemenea 
situații, amintirea locului de 
naștere și a copilăriei i-a a- 
propiat, s-a amplificat prin 
preocuparea profesională co
mună, i-a împrietenit. Au 
terminat școala și au intrat 
ca muncitori. Doi în aceeași 
fabrică (în secții diferite) 
printre care și coresponden
tul nostru și al treilea la o 
altă întreprindere. Au conti
nuat să fie prieteni mai ales 
că hotărîseră să urmeze îm
preună seralul. Au intrat îm
preună la liceu și din nou în- 
tîmplarea i-a adus în aceeași 
clasă. Cum făceau cu toții 
naveta dintr-un sat din apro
pierea Aradului, cei trei erau 
mai tot timpul împreună. 
Fină într-o zi cînd autorul 
scrisorii amintite, încercat de 
un moment de slăbiciune a 
abandonat seralul. „De atunci 
— ne scrie el — prietenii 
mei s-au supărat pe mine și 
m-au părăsit. Ne salutăm nu
mai și asta destul de rar. Dar 
eu nu sint supărat pe ei. Știu 

că au dreptate". In continuare 
tinărul ne scrie că In acest 
an își va relua școala. Desi
gur. gestul celor doi prieteni, 
intoleranta lor e justificată. 
Nu-ti poți lăuda prietenul 
pentru nechibzulnța iul. Dar 
îl poți oare părăsi ? ȘI mai 
ales într-un moment 
greu ? Nu s-ar fi căzut să-l 
a.iute, să-l încurajeze, ca să 
evite abandonarea școlii ? 
Intr-un fel, cei doi prieteni, 
sub intenția de a fi intole
ranți și-au părăsit prietenul 
la nevoie și actul acesta ti 
putem numi lașitate.

Cele două situații extreme 
pe care le-am amintit sint 
caracteristice. A fi om cum
secade e dincolo de ele, de 
acolo de unde începe adevă
rata generozitate, adică grija 
efectivă pentru ceilalți.

mal

Silvia Popovici, Val Plătăreanu și Dem Savu în noua premie' 
ră a Teatrului de Comedie : „Un Hamlet de provincie" 

Foto: AGERPRES

(Urmare din pag. I)introduse pe suprafețe importante soiuri cu calități culinare valoroase. De asemenea, s-au produs cantități mari de semințe din înmulțiri superioare — elită și originală — la aproape toate culturile, cu care unitățile își pot crea loturi semincere pentru a produce cată 1968.

de lucru în cîmp, cum ar fi de pildă: mazărea, măzărichea, ovăzul, orzul de primăvară, sfecla de zahăr, inul de ulei etc.
sămînță cu valoare ridi- pentru nevoile anului

— Folosind experien
ța anilor trecuți. ce a 
întreprins Consiliul Su
perior al Agriculturii 
pentru încadrarea în e- 
poca optimă și îmbună
tățirea calitativă a 
crărilor agricole de 
măvară ?

lu- 
pri-

— Unde se află acum 
aceste semințe ? Fot fi 
ridicate de unitățile de 
producție ? Cind și pe 
ce bază ?

ani,

• Turneul internațional de handbal masculin de la Essen (R.F.G.) a fost cîștigat de echipa Dinamo București, care îndispus cu scorul de 10—6 (6—4) de formația vest-germană B. S. V. Solingen 98.

și trei s-au clasat Vladimir Tibrov (U.R.S.S.) și Norbert Switala (Polonia) cu 14 și respectiv 13 puncte. întrecerile vor continua cu disputarea celei de a doua semifinale.

finală a
glia, R. F. a Germaniei, Polonia, R. P. Mongolă, Suedia și U.R.S.S. Prima semifinală a fost cîș- tigată de motociclis- tul sovietic Viace- slav Dubinin cu 15 puncte din 15 posibile. Pe locurile doi

• în cea de-a treia zi a turneului de volei al Armatelor prietene, ce se desfășoară la Sofia, e- chipa Steaua București a întîlnit puternica formație sovietică T.S.K.A. Moscova de care a fost învinsă cu 3-1 (15-9, 10-15, 15-9,15-9). Alte rezultate : Legia Varșovia- Dukla Praga 3-0 ; Honved Iphal (R.P.D.3-1. Budapesta- Inmingun Coreeană)

Dintre zece femei de virsta 
Anei Ilea — 49 de ani — greu 
ar fi s-o alegi pe ea drept 
mamă a... 14 copii.

Este o femeie frumoasă, de 
statură potrivită, în ținută și-a 
păstrat linia tînără, plină de 
vioiciune, puțind egala in su
plețe pe o femeie de 30 de 
ani. Părul coafat nu lasă să se 
vadă nici un fir alb.

— Care a fost secretul feri
cirii în căsnicia dv. ? — i-am 
întrebat.

— Copiii, a fost răspunsul 
prompt pornit de pe buze o- 
dată cu soțul ei.

— Da, copiii noștri, a conti
nuat Ana. Cind s-a născut, 
acum 27 de ani, Mariana, eu și 
Victor nu ne iubeam atît de 
puternic ca astăzi, căci pe 
atunci tot ce zbura credeam 
că poate fi al nostru. A venit 
Eugenia. Apoi Felicia. Au fost 
nopți și zile cind bolnavi fiind, 
eu și Victor ne întîlneam pri
virile îngrijorate peste capul

înfierbîntat de febră al copii
lor și ne legam să-i apărăm. A venit Petru.

Monica, Victor, Lucian, loan 
și Carmen au început rînd pe 
rînd să gingurească, să facă 
primii pași și asta a contribuit 
din nou să sudeze cu flacăra 
iubirii căsătoria noastră. Acum 
13 ani au venit pe lume Miha- 
ela, apoi Gheorghe, Ana, Maria 
și Pavel. Nu ne mai era greu. 
Ceilalți ne ajutau să-i creștem. 
Fiecare își știa rostul în aceas
tă mare familie : casa noas
tră. Și a venit dorit de toți șt 
îndrăgit ca nimeni altul — 
acum 3 ani — Gabriel.

Și nu v-a fost greu ? Porneș
te o întrebare din parte unde 
stau și ascultă parcă vrăjiți 
tinerele perechi căsătorite.

— Poate pînă la cel de al 
treilea ? Apoi cel ce era mai 
mare avea grijă de celălalt și 
mereu așa se ajuta unii pe 
alții și toți pe mine. Hainele 
ce deveneau mici erau bune 
pentru ceilalți, iar la învăță
tură cei mari îi supravegheau 
pe cei mici. Și jocul, intervine 
tatăl — are mai 
în... 14.

— Vă strîngeți
— E mai greu 

din copiii mei și-au luat zborul 
spre cuiburile lor. Dar au ră
mas cei șa3e elevi ai fami
liei și cei doi de la... grădiniță. 
De altfel în vara aceasta noi 
vom avea mult de călătorit. 
Mariana căsătorită cu căpita
nul Marin Diaconu, Eugenia 
soția lui Valeriu Hor șa, și Fe
licia nevasta tehnicianului 
Muscalnea de la Combinatul 
din Galați așteaptă fiecare un 
copil și m-au rugat să fiu lin
gă ele în aceste clipe.

— După cum vedeți arbore
le minunat al căsătoriei, al fa
miliei noastre începe să dea 
noi roade ne spune Victor Ilea. 
Am fost un trunchi și au cres
cut din noi puternice crengi și 
crengile au înflorit și 
apar rind pe rînd roadele, 
aceste fructe născute din 
pacul familiei noastre vor 
naștere la alte trunchiuri, 
alte familii.

mult farmec

laolaltă ? 
acum. Șase

acum
Și 

co
da 
la

*

Cind ne-am despărțit 
seară. Pe potecile albe de 
plecau spre case invitații, 
rechi, doi cite doi.

Victor o luase de braț 
Ana Ilea soția lui și sprinten 
grăbeau pasul spre 
unde-i așteptau cei 
aplecați la ora aceia 
pe caietele de școală.

începuse să ningă din nou.

era 
nea 
pe-

pe

căminul
8 copii, 
probabil

0 JUSTĂ ORIENTARE

PROFESIONALĂ

(Urmare din pag. I)în vederea orientării profesionale. Dacă acest examen de conștiință îngăduie tinerilor să-și verifice singuri posibilitățile și să-și cîntărească aptitudinile, ei nu riscă să greșească în marea încercare a vieții, din momentul în care nu vor mai atîr- na de părinții lor sau de bursa acordată pentru studii. Aș spune că înseși notele care asigură prelungirea, an de an, a respectivei burse nu este o garanție a unei alegeri bune, a

vocații certe, sancționează triumful al efortu- memorizare.
unei Nota adeseori trecător lui deDupă obținerea notei, memoria elimină tot ce nu este asimilabil de structura intelectuală a subiectului omenesc respectiv. Astfel se în- tîlnesc în societate nu numai analfabeți postșcolari, dar și purtători de înalte diplome, răvășiți în cunoștințele lor de specialitate și nepotriviți la locurile lor de răspundere.Competența plică, așa spuneam din im- cum capul

locului, o justă o- rientare profesională, ca o condiție primordială, căreia i-ar urma o serioasă pregătire, muncă, multă muncă, stăruință, multă stăruință și, ca a doua condiție, pe tot parcursul vieții, pasiunea pentru profesia aleasă. Fie-mi îngăduit să repet o banalitate : nimic nu se realizează în viață fără pasiune. Pasiunea este flacăra care ne întreține bucuria de a munci și speranța că într-o zi vom putea fi și noi, în ramura de activitate a fiecăruia, creatori. în lumea organizată socialist, fără clase și fără exploatare, munca fără bucurie îmi apare ca un nonsens, aproape ca o monstruozitate. Dacă totuși acest cu- vînt este prea tare, singura explicație psihologică a muncii în silă nu poate fi

decît greșita orientare profesională. Invers, buna alegere a meseriei sau a carierii, unită cu vo-
ință, cu pasiune, cu devotament, este calea cea mai sigură pentru obținerea competenței.

IN 25 DE ANI
25 DE MII DE ANI

(Urmare din pag. I)

ca 
de-

să 
că 

nu-

pra necesității 
acei care vor să 
vină competenți 
nu-și închipuie 
vor putea deveni
mai prin experiența 
lor, ci în primul rînd 
învățînd din experi
ența celorlalți.

în momentul de 
față e cel puțin o ju
mătate de miliard de 
oameni care gîndesc și acumulează o ex
periență nouă după 
Ce au învățat ceea ce 
s-a acumulat din ex
periența trecutului. 
Nu putem să ne în-

chipuim că putem de
veni competenți fără 
să știm tot ce a făcut 
omenirea in ultimii 
zeci și sute de ani, tot ce fac astăzi cei 
peste o jumătate de 
miliard de oameni.

Competența se ca
pătă. Din experiența 
altora asimilată și 
dusă mai departe de 
propria noastră ex
periență și ingenio
zitate ; dar se capătă. 

.Nu ne putem măr
gini la propria noas
tră experiență nici la 
propria noastră inte
ligență.

Deci trebuie să în
vățăm 1
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OGLINDA CU DOUĂ FEȚE 
rulează la Capitol (orele 9,30; 
13,15; 15,15; 18; 20,45), Miorița 
(orele 9,15; 11,30; 13,45; 16,15; 
18 30; 20,45), Floreasca (orele 
9;’ 11,15; 13,30; 16,30).

INSPECTORUL DE POLIȚIE 
rulează la Republica (orele 
9,45; 12; 14,15; 16,30; 18,45;
21).

NU SÎNT DEMN DE TINE 
rulează la Festival (orele 
8,30; 11; 13,30; 16; 18.30; 21), 
Excelsior (orele 9,30; 11,45; 
14; 16,15; 18,45; 21), Melodia 
(orele 8,45: 11,15; 13,45; 16,15; 
18,45; 21), Flamura (orele 8,45; 
11; 13,15; 15,30; 18; 20,30).

I
I

Măsurați în tone

TIMPUL CAMPANIEI AGRICOLE!

regiunea București, de mulți ani inginerii agronomi și-au organizat cîmpuri experimentale cu o tematică adecvată condițiilor locale. Pe baza datelor obținute au reușit să a- dopte cele mai potrivite metode agrotehnice, să le generalizeze în producție și, pe a- ceastă cale, să sporească producția la hectar.

FIDELITATE
rulează la Union (orele 
18; 20,30).

MONDO CANE
rulează la Doina (orele 
16; 19.30). PROGRAM 
TRU ........... .. ..........
(ORA 9);
12,15; 16,15; 19,30), Progresul 
(orele 15,30; 19).

15,30;

11,30;
PEN- 

COPII DIMINEAȚA 
Tomis (orele 9;

ZBOARĂ COCORII
rulează la CINEMATECĂ 
(orele 10; 12; 14).

ALO, JAPONIA ; IDEAL 
rulează la Timpuri Noi (orele 
9; 11,45; 14; 16,15; 18,30; 2O.«).

LUMEA MINUNATĂ A FRA
ȚILOR GRIMM — cinemascop 

rulează la Giulești (orele 15; 
17,45; 20,36), Popular (orele 
15,30; 18; 20,30), (duminică 
ora 10,30).

CEI ȘAPTE DIN TEBA — cine
mascop —

rulează la înfrățirea (orele 
14; 16; 18,20).

PRIMUL AN DE CĂSNICIE 
rulează la Dacia (orele 8,45— 
21 în continuare).

CARTEA DE LA 
SAN MICHELE

rulează la Buzești (orele 
15,30; 18; 20,30).

OLANDEZUL ZBURĂTOR
rulează la Grivița (orele 9; 
11,15; 13,30; 15,45; 18,15; 20,45); 
Rahova (orele 15,30; 18: 20,30). 
Victoria (orele 18; 20,30).

UN MARTOR IN ORAȘ
rulează la Bucegi (orele 9;
11.15; 13,30; 16; 18,15; 20.30),
Gloria (orele 9,15; 11,30; 13,45; 
16; 18,15; 20,30).

In GENUNCHI MĂ ÎNTORC 
LA TINE

rulează la Unirea (orele 
15,30; 18; 20,30).

HAI, FRANȚA !
rulează la Vitan (orele 15,30; 
18; 20,15).

CERUL ȘI IADUL
rulează la Arta (orele 9; 
11,15; 13,30; 15,45; 13,15; 20,30). 
Aurora (orele 18; 20,30).

PERICULOASE 
la Munca (orele 16;

NEVESTE
rulează
18,15; 20,30).

ÎNDRĂZNEȚUL PARDAILLAN
— cinemascop —

rulează la Flacăra (orele 
15,30; 18; 20,30).

ZORBA GRECUL
rulează la Moșilor (orele 15; 
17,45; 20,30), Viitorul (orele 
15,15; 18; 20,45).

IN NORD SPRE ALASKA —
— cinemascop —

rulează la Colentina (orele 
15; 17,30; 20).

COMPLOTUL AMBASADORI
LOR

rulează la Lira (orele 15,30; 
18; 20,30).

DIMINEȚILE UNUI BĂIAT CU
MINTE

rulează la Volga (orele 9,30; 
11,45; 15,30; 18; 20,30).

PRIMUL AN DE CĂSNICIE 
rulează la Floreasca (orele 
18,45; 21).

— Aceste semințe au fost repartizate prin consiliile a- gricole unităților agricole, întreprinderilor Agrosem și unităților contractante din zonele pentru care au fost raionate soiurile sau hibrizii respectivi. Semințele de porumb, plante furajere, mazăre, fasole și cele de legume se pot ridica de la întreprinderile Agrosem. Semințele destinate pentru contracte sînt repartizate prin unitățile contractante ale Comitetului de Stat pentru Valorificarea Produselor Agricole, Ministerului Industriei Alimentare, Ministerului Industriei Ușoare. O parte din aceste semințe au început să se livreze unităților și continuă intens să se ridice. Este însă necesar să se grăbească în toate regiunile livrarea tuturor semințelor, dar mal ales a celor care se însămînțează 
o dată cu primele zile bune

— Experiența ultimilor ne-a arătat că un rol hotărî- tor pentru producție îl are factorul ORGANIZARE. * această ordine de idei, foarte important să știm din timp ce avem de făcut și cu ce mijloace vom duce la îndeplinire sarcinile care ne stau în față. în acest sens, pregătiri au fost făcute și continuă să se facă. în cooperativele agricole de producție au fost adoptate planurile pe anul 1967 după o foarte amănunțită dezbatere în brigăzi și în adunările generale. Ca urmare, pretutindeni se știe ce trebuie făcut.Pentru că organizarea procesului de producție are un rol determinant asupra rezultatelor, Consiliul Superior al Agriculturii a elaborat și trimis consiliilor agricole ghidul planului de măsuri tehnice șl organizatorice, în care au fost cuprinse sarcinile cantitative pe regiuni, mijloacele tehnice de care se dispune și modul cum trebuie organizate și conduse principalele acțiuni. Pe

în este

baza acestui ghid, consiliile agricole și unitățile de producție și-au întocmit planuri proprii de măsuri tehnice și organizatorice, precum și planuri operative de muncă, a căror respectare să permită executarea în limitele perioadei optime a lucrărilor din campania de primăvară. Au fost date indicații privind îmbunătățirea amplasării culturilor, folosirea rațională a îngrășămintelor și exploatarea judicioasă și eficientă a suprafețelor amenajate pentru irigat etc. Totodată, s-a indicat unităților agricole, cadrelor tehnice să folosească timpul rece impropriu executării altor lucrări — pentru fertilizarea culturilor de toamnă — fapt ce va contribui la eliberarea unor însemnate forțe în timpul campaniei și concentrarea lor la efectuarea lucrărilor care necesită operativitate.

rioada imediat urmă
toare în ce direcție se 
va acționa ? Ce mijloace 
s-au stabilit ca fiind 
cele mai eficiente în în
drumarea 
activității 
campaniei 
vară?

și controlul 
pe perioada 
de primă-accentul pe

— La instructajele 
organizate pe lingă Ca
sele agronomului, la 
stațiunile experimenta
le sau pe centre, asupra 
căror probleme s-a in- 
sistat mai mult ? In pe-

— S-a pus problemele care le ridică creșterea suprafețelor amenajate pentru irigații, urmărindu-se informarea specialiștilor asupra agrotehnicii culturilor irigate, stabilirea diferențiată a regimului de irigație pentru principalele culturi, cunoașterea utilajelor folosite în tehnica irigației la culturile de cîmp și vitipomicole.în perioada imediat următoare se vor continua instructajele la diferite nivele (ingineri, brigadieri, șefi de echipe) asupra problemelor mai importante pe care le ridică agricultura în condiții de irigare. De asemenea, Departamentul pentru mecanizarea agriculturii din Consiliul Superior al Agriculturii a întreprins măsuri pentru instruirea mecanizatorilor și a mînuitorilor de 
agregate In vedere* cunoațt*-

rii mașinilor și utilajelor care vor lucra în campania agricolă de primăvară. S-au făcut instructaje cu privire la metodele noi pentru creșterea producției în sectorul legumicol. Asemenea instructaje se vor continua în cursul anului pe probleme specifice activității din agricultură în raport de zonele pedoclimatice.
— In ce măsură spe

cialiștii, ca îndrumători 
tehnici ai producției, 
contribuie la organiza
rea calitativ superioară 
a muncilor agricole de 
primăvară, avînd în ve
dere condițiile specifice 
în care se desfășoară ?— Adaptarea oricărui rezultat al cercetărilor științifice la condițiile specifice ale fiecărei unități sau parcele în parte cere foarte multă competență profesională șl o strînsă legătură cu stațiunile experimentale regionale. în foarte mare măsură, cadrele noastre s-au edificat asupra condițiilor naturale în care-și desfășoară activitatea. în numeroase cooperative agricole, cum este cazul la Căteasca, 

regiunea Argeș, șl Dor Mărunt,

— După părerea dv., 
care ar fi cele mai utile 
măsuri pentru ca tine
retul să-și sporească
contribuția la efectua
rea în timpul optim a 
complexului de 
din apropiata 
panie ?

lucrări 
cam-— Tineretul — dacă ferim numai la mecanizatori și țăranii cooperatori — are un rol foarte important în procesul producției agricole. El cuprinde oamenii de inițiativă, caracterizați prin elan și entuziasm, prin pasiunea de a munci mereu mai bine ; îi cuprinde pe cei mai receptivi la tot ceea ce este nou și foarte important de realizat. Așa se și explică faptul că îndeosebi la ei, la tineri, se apelează în majoritatea unităților agricole să lucreze pe semănători, cu mașinile de împrăștiat îngrășăminte, cu cultivatoarele etc.Dar, pentru ca tinerii să-și sporească contribuția la efectuarea în timpul optim a complexului de lucrări din apro-

ne re-

piața campanie agricolă, este necesar să cunoască bine măsurile tehnice care duc la sporirea producției agricole. Cu alte cuvinte, să se situeze ori- cînd în posibilitatea de a găsi rezolvări la orice problemă ridicată de producție.Dacă ne referim la mecanizatori, aceștia trebuie să-și mobilizeze toate forțele pentru folosirea mașinilor agricole cu maximum de randament, contribuind astfel la scurtarea perioadei stabilite pentru semănat și prin aceasta, la încadrarea lucrărilor în epoca optimă. Mai cu seamă la început de primăvară cînd, în general, timpul este schimbător, e bine ca mecanizatorii să se afle în permanență pregătiți pentru ca să poată folosi orice oră bună de lucru. Pe aceleași planuri și în aceleași direcții cred că este bine să fie orientată și activitatea tinerilor țărani cooperatori.Locurile care reclamă cel mai mult prezența lor activă rezultă, cred eu, destul de limpede și convingător din cele relatate pînă acum.Avînd în vedere că de calitatea muncii prestate acum depinde în foarte mare măsură cantitatea de recoltă pe care o vom obține, aș vrea să subliniez, în concluzie, că asigurarea unei înalte calități fiecărei lucrări din apropiata campanie agricolă de primăvară, trebuie să constituie preocuparea principală a tuturor celor care lucrează pe ogoarele patriei.



• Știri insem 
nări comentarii 
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entarii 0 Știri însemnări

ZILNIC

Un grup de profesori și 
studenți ai Universității 
din Pensylvania, au hotărit 
să inițieze acțiuni de pro
test împotriva cercetărilor 
desfășurate Ia acest institut 
de învățămînt superior în 
domeniul armelor bacterio
logice. Conducătorul grupu
lui, Albert Mildvan, profe
sor de biochimie, a adresat 
o scrisoare tuturor profeso
rilor și studenților univer
sității, chemîndu-i să par
ticipe la aceste acțiuni de 
protest.

Uniunea generală a stu
denților tunisieni a sărbă
torit marți Ziuh națională de 
luptă împotriva colonialis
mului. Cu acest prilej, a 
fost dată publicității o de
clarație in care se exprimă 
solidaritatea studenților tu
nisieni cu lupta popoarelor 
africane împotriva colonia
lismului și a urmărilor ace
stuia și se cere să se acor
de popoarelor din Angola, 
Mozambic, Guineea portu
gheză și din celelalte teri
torii coloniale, independen
ța și dreptul la autodeter
minare. Declarația condam
nă metodele inumane re
presive folosite de colonia
liști împotriva patrioților, 
precum și politica de segre
gație rasială.

In toate facultățile din 
Tunisia s-au desfășurat a- 
dunări ale studenților, or
ganizate în legătură cu a- 
cest eveniment.

Incepînd de marți, uni
versitatea „Lovaniutn", din 
Kinshasa, a fost închisă pî- 
nă la 1 martie, în confor
mitate cu o hotărîre a Con
siliului de administrație al 
universității. După cum pre
cizează postul de radio Kin
shasa, cei 2 000 de studenți, 
vor trebui să se reînscrie, 
individual în condiții ce 
vor fi stabilite In următoa
rele zile.

Măsura a fost luată ca 
răspuns la mișcarea grevis
tă declanșată de Asociația 
generală a studenților uni
versității „Lovanium", care 
revendică îmbunătățirea 
conținutului programelor a- 
nalitice și a condițiilor de 
viață. Studenții au instalat 
pichete greviste, dar care 
marți au fost înlocuite de 
detașamente ale armatei gu
vernamentale. Postul de 
radio Kinshasa anunța 
marți că in universitate 
domnește in prezent o „at
mosferă încordată".

Numeroase ziare afirmă că ar
gentinienii n-au avut „prejude
căți devaforabile" în privința e- 
chipei lui Ongania, atunci cind 
aceasta s-a instalat la cîrma ță
rii, in iunie 1986. De fapt, popu
lația nici nu putea să aibă cine 
știe ce prejudecăți — fie ele fa
vorabile sau defavorabile — în- 
trucit persoanele venite la pu
tere nu erau cunoscute ca po
liticieni. Singura părere, net de
favorabilă, izvora din faptul că 
noii guvernanți luaseră condu
cerea in urma unui puci care 
înlăturase un președinte ales. 
Dar ea nu a fost așa de puterni
că incit să împiedice nașterea 
unor mari speranțe. Astăzi însă, 
scrie LE FIGARO, climatul este 
„plin dc scepticism".

După cum so știe, venirea la 
putere a militarilor a fost inter
pretată ca o consecință a nemul
țumirilor față de incapacitatea 
vechii conduceri de a soluționa 
dificultățile economice ale țării, 
dificultăți care au serioase re
percusiuni mai ales asupra si
tuației oamenilor muncii. Onga
nia și oamenii săi au declarat că 
vor să schimbe această stare de 
lucruri, să scoată tara din „imo
bilism", din ritmul „de broască 
țestoasă", să redreseze economia 
etc. Dar aceleași obiective își 
propuneau și peroniștii, care 
controlează în Argentina puter
nica Confederație Generală a 
Muncii. De aceea se aștepta cu 
interes atitudinea sindicatelor 
față de noua conducere, insinu- 
indu-se, totodată, că s-ar putea 
realiza „o înțelegere" între cele 
două forțe. înțelegerea nu s-a 
perfectat în mod oficial, dar, 
faptic, Confederația n-a combă
tut guvernul, așteptînd, evident, 
semnele îmbunătățirii promise. 
Cum către sfîrșitul anului tre
cut, după aproape o jumătate de 
an de guvernare, semnele aces
tea nu apăreau deloc, sindicaliș
tii au Început să se agite, orga-

R.S.F. IUGOSLAVIA : Blocuri noi de locuințe la Belgrad

„Scandalul C. I. A."
• începerea audierilor in Comisia de ancheta 

a Senatului S. U. A. • Noi dezvăluiri
Subcomitetul Senatului S.U.A. pentru serviciile forțelor armate 

a început marți să examineze, în ședințe secrete, activitatea Agen
ției centrale de investigații (C.I.A.) ca urmare a scandalului 
declanșat prin dezvăluirea relațiilor existente între spionajul ame
rican și Asociația națională a studenților din S.U.A.

Primul a fost audiat directorul 
C.I.A., Richard Helms. Purtătorul 
de cuvînt al Departamentului de 
stat a anunțat că subsecretarul de 
stat, Nicholas Katzenbach, și-a 
amînat turneul pe care trebuia 
să-1 efectueze în Africa Incepînd 
de la 12 martie, deoarece a fost 
însărcinat de președintele John
son să ancheteze relațiile dintre 
C.I.A. și unele organizații studen
țești americane.

Dezvăluirile privind amestecul 
spionajului american in viața uni
versitară din S.U.A., precum și 
din alte țări continuă să prileju- 
iască numeroase luări de poziție 
critice. Vicepreședintele S.U.A., 
Hubert Humphrey, a declarat că 
ultimii 15 ani în care C.I.A. a sub
venționat Asociația națională a 
studenților „reprezintă vremurile 
cele mai întunecate ale guvernului 
nostru în domeniul politicii pu
blice". La rîndul său, John Gard
ner, membru al Comisiei de an
chetă constituite de președintele 
Johnson, a declarat că „ a fost o 
greșeală din partea C.I.A. să se 
amestece în acoperirea unor acti
vități legate de domeniul educa
ției".

Intre timp, noi dezvăluiri rele
vă faptul că amestecul C.I.A. în 
universitățile americane a fost 
dirijat și promovat de înalte fo
ruri guvernamentale de la Wa
shington.Agenția Centrală de Investigații a S.U.A. a încercat să reducă sprijinul financiar acordat anumitor organizații, dar unele organe guvernamentale s-au opus la acest lucru, a declarat senatorul republican Milton Young. El a menționat că pentru fondurile vărsate de C.I.A. în organizațiile particulare s-ar fi primit instrucțiuni scrise din partea Consiliului de securitate națională. Aceste fonduri au fost supuse controlului strict al biroului bugetar al S.U.A. In urma depozițiilor făcute de către directorul A-

genției Centrale de Investigații, Helms, în fața Comisiei senatoriale însărcinată cu anchetarea operațiunilor C.I.A., senatorul Young a afirmat că a- cesta ar fi încercat să modifice anumite instrucțiuni privind fondurile pe care le distribuia, în anumite cazuri, a arătat el, instrucțiunile veneau de la Departamentul de Stat.La rîndul său, senatorul Robert Kennedy a declarat, în cadrul unei conferințe de presă, că administrațiile Eisenhower, Kennedy și Johnson sînt responsabile de situația în care se găsește Agenția Centrală de Investigații. Hotărîrea de a se servi de C.I.A. pentru a vărsa fonduri organizațiilor studențești — a menționat el — a fost luată „la cel mai înalt nivel". Dacă s-a greșit undeva, atunci cei care au dat ordine au greșit.
------•------

Moțiunea 
„celor o sută“

Un grup de o sută de depu- 
tați laburiști au semnat ieri o 
moțiune prin care condamnă ori
ce candidatură necondiționată a 
Angliei la Comunitatea Economi
că Europeană. Moțiunea urmează 
să fie depusă în cursul zilei de 
astăzi pe biroul Camerei Comu
ne. Observatorii subliniază că 
inițiatorii acestei „revolte împo
triva Pieței comune" au ales pen
tru inițiativa lor momentul în 
care ministrul de externe, George 
Brown, se va pronunța în favoa
rea Pieței comune, la o reuniune 
publică ce va avea loc în seara 
zilei de astăzi. Această reuniune 
este organizată de conservatori, 
iar prezența lui George Brown a 
provocat o puternică controversă 
în sînul Partidului laburist, în
tre partizanii și adversarii Pieței 
comune.

Reclama care a însoțit 
ani de zile faimosul „corp 
al păcii", s-a stins aproa
pe cu totul in paginile 
presei americane. Rar se 
mai pomenește despre a- 
ceastă instituție de spio
naj și de promovare a 
amestecului american sub 
firmă umanitar-filantropi- 
că. Intr-unui din numere
le sale recente, ziarul 
BALTIMORE SUN expli
că astfel, substratul aces
tei tăceri : „Ideea creării 
corpului păcii, s-a născut 
mai mult din elanul unei 
eloolnțe oratorice, decît 
dintr-o foarte chibzuită 
evaluare a realităților și 
perspectivelor acțiunii. In 
fapt, s-a dovedit că pu
ținii americani antrenați 
in rindurile corpului pă
cii, n-au reușit să aducă 
un sprijin substanțial Ia 
creșterea Influenței Ame- 
rlcll în țările slab dezvol
tate".

Folosind, după cum con
statăm, un limbaj delicat, 
ziarul din Baltimore evită 
să spună esențialul. Anu
me, că „misionarii" cele
brului „corp al păcii" 
n-au avut succes nu 
fiindcă au fost puțini la 
număr, ci din pricină că 
activitatea lor dubioasă a 
întîlnit reacția ostilă a 
populației din mal toate 
țările unde au poposit. 
Oricum, rindurile din 
BALTIMORE SUN, Iasă 
totuși să se străvadă eșe
cul instituției de tristă 
faimă.

Se pare însă, că acest 
eșeo nu-1 lasă să doarmă 
pe unii generali de la 
Pentagon. Intr-un docu
ment intitulat „Stars-70“ 
(raport cu privire la „u- 
nele sarcini strategice ale 
armatei pe anii 1967— 
1970), se propune o vari
antă nouă a „corpului pă
cii" descrisă pe larg de

Varianta „STARS-70"
BALTIMORE SUN. Pro
iectul prevede folosirea 
unor unități ale armatei 
S.U.A. ca un original 
„corp al păcii". Se propu
ne ca subunități special 
pregătite din trupele de 
geniu — plutoane, compa
nii, batalioane — să fie 
trimise „în civil" pentru 
a activa în cadrul „ajuto
rului tehnic cu prilejul 
punerii In aplicare pro
iectelor de construcții în 
țările slab dezvoltate. De 
asemenea, se prevede ca 
unități de transmisiuni să 
fie trimise în cadrul „pro
iectelor pentru dezvolta
rea telecomunicațiilor". 
Bineînțeles, aceste activi
tăți ar urma să constituie 
o preocupare secundară, 
mai precis o perdea pen
tru principala menire a 
proiectatului „corp al pă
cii" de promoție militară. 
Ziarul american își per
mite să ridice binișor per

deaua. „Dacă Intr-una din 
țările unde geniștii, spe
cialiști in transmisiuni 
sau transporturi lucrează 
Ia diferite construcții, ar 
Izbucni tulburări serioase. 
Statele Unite vor avea la 
dispoziție în mod automat 
subunități de soldați ex
perimentați. Dacă deta
șamentele acestea vor a- 
sigura un nucleu sigur, e- 
fectiveie lor vor putea fl 
repede întărite In caz de 
nevoie, vor putea fi făcu
te elastice și completate 
cu orice fel de trupe spe
ciale pentru a desfășura 
operații în munți, în jun- 

'ă sau în deșert". Expu- 
aind aceste propuneri cu
prinse în „Stars-70“, coti
dianul din Baltimore Ii 
Inoredințează pe eititorl 
oă planul respectiv „are 
meritul de a fi clar, sim
plu și practic". Intr-ade
văr, ce poate fl mai sim
plu ? Unități americano

dislocate in diferite țări 
In curs de dezvoltare sub 
firma „corpului păcii" șl 
a „ajutorului tehnic" ar 
avea misiunea să asigure 
ceea ce BALTIMORE 
SUN denumește diploma
tic „influența Amerioil" 
șl in limbaj obișnuit, în
seamnă amestec în trebu
rile interne ale unor țări 
străine. Adică, la rigoare, 
să sprijine și să promo
veze regimuri reacționare 
care să* fie manevrate la 
Washington.

Dar, oa să folosim lim
bajul ziarului american, 
mobilul perniolos al noii 
variante a „corpului pă
cii" e atlt de olar Incit, 
după toate probabilitățile 
nu va fi deloc simplu ea 
autorii săi, să obțină 
practlo un suoces mal 
mare decit oel ai primei 
edlțfl.

EM. RUCĂR

■yî

JAPONIA : Imagini de la tradiționalul festival „Setsubun" care marchează sfîrșitul ier
nii. Aceasta este una din cele mai vesele sărbători japoneze

La Geneva se desfășoară lu
crările colocviului internațional 
asupra integrării industriilor fo
restiere, organizat de Comisia 
Economică O.N.U. pentru Euro
pa. Vor fi dezbătute cu acest 
prilej, aspectele tehnice și eco
nomice privind cooperarea, spe
cializarea și organizarea prelu
crării lemnului în complexe in
dustriale.

Partlclpanțil, reprezentînd 20 
de țări, au ales ca președinte al 
colocviului pe delegatul român, 
ing. Nicolae Dumitrescu, direc
tor adjunct al Institutului de 
cercetări forestiere, iar ca vice
președinte pe Gerard Saballe 
(Franța).

Premierul Maltei, George 
Borg Olivier, a anunțat marți 
seara în parlament că guvernul 
maltez a acceptat propunerea 
Angliei privind inițierea unor 
tratative la nivel înalt, in vede
rea rezolvării disputei provoca
te de hotărîrea guvernului bri
tanic de a reduce efectivul tru
pelor sale staționate in Malta. 
El a adăugat că va pleca in cu
rînd spre Londra.

Agenția C.T.K. anunță că în 
Cehoslovacia bîntuie un puter
nic uragan. Viteza vîntului a 
atins la Praga 100 km pe oră, la 
Plzen — 130 km, Iar în nordul

Generațiile

Kronstadtului
La 23 februarie popoarele Uniunii Sovie

tice sărbătoresc nașterea Armatei Sovietice.

Cehiei — 170 km. Vîntul smul
ge acoperișurile șl copacii. In 
cîteva localități au fost avariata 
liniile de înaltă tensiune. Pretu
tindeni se iau măsuri urgente 
pentru lichidarea consecințelor 
acestei calamități.

Premierul guvernului rasist de 
la Salisbury, Ian Smith, a anun
țat marți, în Adunarea Națio
nală, că in curînd va fi formată 
o comisie însărcinată să elabo
reze viitoarea constituție a țării. 
Ian Smith a declarat că viitoa
rea constituție va scoate com
plet Rhodesia de sub controlul 
coroanei britanice.

nizînd demonstrații șl amenin- 
țind cu greva generală. Atunci 
a avut Ioc cunoscuta remaniere 
guvernamentală, cu numirea la 
interne a unui cunoscut pero- 
nist.

Mutarea aceasta a dat pe mo
ment rezultate, căci sindicaliștii 
s-au liniștit din nou. Pentru cî- 
teva săptămîni numai. Astăzi e- 
fervescența a crescut în așa mă
sură incit se pare că un conflict

Sfîrșitul 
armisti
țiului ?

deschis intre guvern și Confe
derația Generală a Muncii nu 
mai poate fi evitat.

Majoritatea argentinienilor — 
și în primul rind sindicatele — 
reproșează guvernului că s-a a- 
rătat pină in prezent la fel de 
ineficace ca și predecesorul său. 
Costul vieții — sună reproșul — 
a continuat să crească, devalori
zările s-au succedat, producția 
industrială n-a Încetat să scadă 
iar factorii răspunzători din e- 
conomie au lăsat impresia oă 
„n-au stabilit nici un pian coe
rent pentru a scoate țara din 
marasm". In domeniul politic 
domină aceeași impresie de 
stagnare. Nici un program pre
cis n-a fost trasat de către gu

vern șl, după cum spune 
FRANCE PRESSE, „în mijlocul 
vidului actual nimeni nu poate 
spune spre ce fel de forme insti
tuționale se îndreaptă Argen
tina".

Intrucit nici una din promisiu
nile de redresare (pentru care 
peroniștii acceptaseră o „cola
borare tacită" cu guvernul) n-a 
fost înfăptuită, intrucit „orien
tarea conservatoare a regimului 
rămine aceeași" (FIGARO), Con
federația Generală a Muncii a 
anunțat că va relua acțiunile 
revendicative și a elaborat în 
acest sens un plan care preve
dea, printre altele, organizarea 
a două greve generale. Reven
dicări : redeschiderea a nume
roase fabrici și reprimirea la 
lucru a muncitorilor concediați. 
lichidarea inflației, soluționarea 
problemelor de muncă ale mun
citorilor din industria zahărului, 
din porturi și din ramura trans
porturilor, consultarea in prea
labil a sindicatelor în orice pro
blemă care afectează situația 
muncitorilor.

Deși se consideră că guvernul 
„este conștient de necesitatea e- 
vitării unei rupturi cu masele 
peroniste", programul de ac
țiune al Confederației a provocat 
o reacție „dură" din partea lui 
Ongania, care a declarat că va 
înceta orice dialog cu liderii 
sindicali și, totodată, a interzis 
orice manifestații ale muncitori
lor. Conducerea C.G.M. a ripos
tat că, în ciuda tuturor restric
țiilor, acțiunile revendicative, 
inclusiv grevele, vor fi înfăp
tuite.

Acum conflictul este conside
rat deschis. După opt luni de 
la înlăturarea lui Ilia, armisti
țiul dintre peroniști și guvern 
pare iremediabil compromis, iar 
observatorii prevăd o „încercare 
de forță" care s-ar putea solda 
cu „consecințe neprevizibile".

ION D. GOIA

Cu toate că nu au fost direct 
afectate de inundațiile din no
iembrie I960, operele de artă din 
Veneția se află în mare pericol 
în urma infiltrărilor de apă să
rată. Acest pericol, deja existent 
datorită umidității permanente 
a monumentelor arhitectonice în 
care se află capodoperele verier 
țiene, a crescut considerabil, din 
cauza cantității de apă sărată 
care a pătruns prin pereții clă
dirilor în timpul inundațiilor.

Ca primă măsură, consiliul 
municipal al Veneției a hotărît 
să înființeze un mare atelier 
pentru restaurarea și protecția 
operelor de artă.

Consiliul de Miniștri al Au
striei a adoptat marți o hotări- 
re privind construirea la Viena 
a unei „Cetăți a O.N.U." desti
nată să găzduiască sediile Agen
ției Internaționale pentru Ener
gia Atomică și ale Organizației 
Națiunilor Unite pentru Dezvol
tarea Industrială (U.N.I.D.O.). 
Potrivit primelor proiecte, „ce
tatea" va fi situată în Parcul 
Dunării. Cari Bobleter, secretar 
de stat la Ministerul Afacerilor 
Externe, a fost însărcinat să tra
teze această problemă cu cele 
două organizații internaționale.

ale
Primele rezultate
alegerilor din India

In
marți 
devenit cunoscute primele 
rezultate ale alegerilor ge
nerale care s-au desfășurat 
timp de mai multe zile in 
India.

cursul nopții de 
spre miercuri au

Se apreciază că Ia alegeri au 
participat 150 milioane din cele 
250 milioane de persoane în
scrise pe listele electorale, adică 
60 la sută. La Delhi și în statul 
Kerala, unde numărătoarea votu
rilor se află într-un stadiu îna
intat, rezultatele indică un regres 
pronunțat al partidului Congresu
lui aflat la putere. In Capitală, 
din cele 28 de locuri ale adună
rii locale, 20 au revenit partidu
lui Hindu, și numai 7 partidului 
Congresului. In Kerala, blocul 
partidelor de stînga este în mod 
virtual învingător obținînd 50 
din cele 69 de locuri adjudecate 
în parlamentul statului (dintr-un

total de 133), în timp ce partidul 
Congresului nu a obținut decît 4 
locuri, iar independenții și alte 
grupări — 15.

Regresul partidului Congresu
lui pare să se confirme și pe 
scara întregii țări. Pînă acum au 
fost adjudecate numai 268 din 
cele 3 500 locuri în Parlamentele 
locale și în Camera Inferioară a 
Parlamentului federal. Dintre 
mandatele adjudecate, partidului 
Congresului îi revin numai 119, 
adică mai puțin de jumătate.

Case colorate în galben, cu acoperișuri roșii, străzi drepte ocro
tite de freamătul aglomerărilor urbane, trecători grăbiți și mulți 
tineri în uniforme albastre marinărești, vorbăreți și veseli. Nava 
care ne-a purtat pe Neva a rămas încremenită la chei. Sîntem 
la Kronstadt. Pășim în acest oraș ai eroismului revoluționar înto
vărășiți de aduceri aminte. In ceasurile dimineții Kronstadtul se 
înfățișează tăcut, meditativ. N-are expresia de ostentativă noblețe 
a orașelor-muzeu. Pe aici istoria n-a lăsat prea multe urme. Turis
tul nu întilnește nici fastuoase palate și nici monumente a căror 
vîrstă lă so măsoare în secole. Doar reședința de proporții mai 
modeste a cneazului Mencinikov evocă o epocă ce s-a stins defi
nitiv. Clădirea aceasta care datează din mijlocul secolului trecut a 
devenit mai tirziu casa ofițerilor pentru ca in prezent să găzdu
iască un muzeu. Am regăsit printre exponatele din acest muzeu 
mărturii ale unei istorii pasionante. Examinindu-le, orinduite cu mi
gală, mă simt solicitat de lecturi mai vechi și mai proaspete, de 
imagini din filme, de tablouri ce mi s-au gravat în memorie. Ghi
dul, o fată tinără, probabil proaspătă absolventă de facultate, vor
bește cu multe amănunte despre Kronstadtul revoluției, despre 
matrozii Balticei care n-au pregetat să-și verse singele pentru a 
apăra Marele Octombrie. Ne oprim lingă portretul lui Mihail 
Ivanovici Martinov, președintele primului Soviet. O figură calmă, 
cu trăsături aspre. Clădirea aceasta învăluită in adincă tăcere, ale că
rei săli Ie străbatem fără grabă, a cunoscut zbuciumul unui moment 
istoric : aici s-au ținut ședințele primului Soviet constituit în oraș. 
Locuința boierească fusese răscolită de pașii celor ce, îndrăzneți, 
porniseră pe un drum necunosout încă de umanitate. Marinarii 
revoluționari au instaurat Ia Kronstadt puterea Sovietelor încă îna
inte de asaltul Palatului de lamă. Iar cind tinăra putere a munci
torilor și țăranilor se afla în primejdie, oamenii mărilor n-au ezi
tat să intre printre primii in detașamentele Armatei Roșii pentru a 
apăra pămîntul pe care biruise revoluția. Zeci de fotografii, pagini 
de ziar, tablouri reconstituie anii aceia de furtună. Hîrtia a îngăl
benit, imaginile s-au cam șters, dar faptele de eroism ale genera
ției din Octombrie n-au fost date uitării.

Muzeul din Kronstadt continuă să depene firul amintirilor pînă 
în ani mai apropiați. Cu cîteva ceasuri mai înainte poposisem 
lingă mormintele celor căzuți în cele 900 de zile ale blocadei 
Leningradului. Morminte, nenumărate morminte. Multe nu indică 
nici un nume. Doar anul morții t 1942. Și iarăși 1942. Cutremură
tor. Jumătate milion de oameni au pierit, însă orașul de pe Neva 
a fost apărat. In muzeul de la Kronstadt, în sălile consacrate ce
lui de al doilea război, stăruim lingă o mitralieră. Aparent, obiș
nuită. Pare puțin demodată. Prezența ei în muzeu provoacă ne
dumerire. Ghidul explică : cu mitraliera aceasta ostașii sovietici au 
doborit primul avion hitlerist care a apărut pe cerul Leningradu
lui. Generația primelor cincinale, generația sîngerosului 1942, a 
fost Ia înălțimea înaintașilor.

Către prinz facem cunoștință cu cea mai tinără generație de 
marinari ai Kronstadtului: sîntem oaspeții vasului-școală „Kirov". 
Comandantul navei, Ivan Kuzmici Pilipenko ne prezintă pe viito
rii ofițeri de marină. Deocamdată, învață a.b.c.-ul meseriei. întin
derea nesfirșită a apei le-a devenit familiară. Furia mării nu-i 
înfricoșează. „Sînt curajoși și entuziaști — mărturisește Ivan 
Kuzmici. Au înțeles că meseria de marinar nu înseamnă doar 
aventura în largul oceanelor, ci știință, învățătură. Băieții mei În
vață pentru că știința navigației în epoca modernă nu-i mai les
nicioasă decît ingineria intr-o mare uzină".

Vasul „pensionat" în marina militară a întinerit odată cu trans
formarea lui in școală plutitoare. Băiețandrii aceia voinici, bron
zați sint păstrătorii faimei marinărești a Kronstadtului.
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Ultra sunetele
și cana dentară

Se pare că radio
grafia dentară va fi 
detronată. Ionizarea 
care însoțește efectu
area unei radiografii, 
poate deveni, în une
le cazuri, neindicată 
organismului. Iată 
pentru ce s-au căutat 
alte mijloace de cu
noaștere a stării unui 
dinte decît radiogra
fia. Specialiștii ameri
cani, folosind expe-

riența cîștigată în in
dustria metalurgică, 
s-au gîndit la soluția 
utilizării în stomatolo
gie a ultrasunetelor. 
Serviciul Național al 
Sănătății din S.U.A. a 
și început să utilizeze 
aparate care emit un
de ultra-sonice cu o 
frecvență de cîteva 
milioane de cicluri pe 
secundă. Undele, fiind 
transmise dintelui ca
re urmează a fi tra-

M. RAMURĂ

tat, sînt reflectate în 
mod diferit de diferi
tele elemente compo
nente ale canimdui, 
incisivului sau mola
rului respectiv. Ecoul 
acestor reflectări fiind 
înregistrat pe un osci
loscop, stomatologul 
poate stabili amplasa
mentul și gravitatea 
unei carii, tot atît de 
bine ca și cînd ar a- 
vea în față o radio
grafie.

AUSTRIA : Vedere a vechii Universități din Viena, în prezent sediul Academiei de ști
ințe
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